
1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σχέδιο για τη μείωση υγειονομικών ανισοτήτων
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 26 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 165.61 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σχέδιο για τη μείωση 
υγειονομικών ανισοτήτων
Τη σημασία της υπογραφής ενός μνη- 
μογιαυ συνεργασίας μεταξύ των φαρ
μακευτικών εταιρειών και του υπουρ
γείου Υγείας ανέδειξε η πρόεδρος 
του συνδέσμου PhRMA Innovation 
Forum (PIF), Agata Jakoncic, κα
τά τη διάρκεια της ομιλίας της στο 
συνέδριο του Economy με τίτλο 
«The Silver Τςυηατηί: Overcoming 
the waves of an aging population 
in the shadow of COVID-19», που 
διεξήχθη στις 23 Ιουλίου. «Εχουμε 
προετοιμάσει μια πρόταση μνημο
νίου κατανόησης (MoU) στον τομέα 
της υγείας που μπορεί να δημιουρ
γήσει εθνική ομοφωνία αναφορικά 
με τον οδικό χάρτη μπροστά μας, με ξεκάθαρες υποχρεώσεις και 
συνυπευθυνότητα όλων των εμπλεκόμενων πλευρών. Θέλουμε 
να κάνουμε πράξη τη θέληση του πρωθυπουργού να υπογράφει 
ένα τέτοιο μνημόνιο με τη φαρμακευτική βιομηχανία», τόνισε η 
πρόεδρος του συνδέσμου. Η ίδια σημείωσε, μεταξύ άλλων, ότι θα 
πρέπει να δοθεί προτεραιότητα στην υγεία του πληθυσμού, στη 
δημόσια υγεία καθώς και στην πρωτοβάθμια περίθαλψη. Επίσης, 
επισήμανε, θα πρέπει να υπάρχει ένα ουσιαστικό πλάνο για τη μεί
ωση των υγειονομικών ανισοτήτων, ειδικά αυτών που σχετίζονται 
με κοινωνικοοικονομικούς παράγοντες. Παράλληλα, αποτίμησε 
θετικά τις πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για τη δημιουργία ενός 
προϋπολογισμού πρόληψης (εμβόλια) αλλά και για τη στήριξη των 
ανασφαλίστων. Τόνισε ότι είναι «μια καλή αρχή προς τη σωστή 
κατεύθυνση», αλλά υπογράμμισε την ανάγκη επιπλέον διαρθρω
τικών μεταρρυθμίσεων, που θα περιορίσουν την υπέρβαση της 
φαρμακευτικής δαπάνης μέσα στα επόμενα τρία χρόνια.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ερχονται μάσκες σε σχολεία, εκκλησίες
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 505.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ερχονται 
μάσκες 
σε σχολεία, 
εκκλησίες
52 νέα κρούσματα χθες

Στην επόμενη φάση λήψης μέτρων κα
τά ins έξαρσης του κορωνο'ΐού πέρα
σε η κυβέρνηση λόγω της αύξησης 
των κρουσμάτων - χθες ανακοινώθη
καν 52 νέα σε όλη τη χώρα. Αποφασί- 
στηκε η υποχρεωτική χρήση μάσκας 
για όλους -εργαζομένους και κοινό- 
σε καταστήματα λιανεμπορίου, κατα
στήματα τροφίμων, κομμωτήρια και 
κέντρα αισθητικής, ΔΕΚΟ, τράπεζες 
και γραφεία εξυπηρέτησης κοινού. 
Μάλιστα, η χρήση μάσκας ενδέχεται 
να υιοθετηθεί και για τις εκκλησίες, 
ενόψει του Δεκαπενταύγουστου, αλ
λά και για τα σχολεία. Σελ. 7
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1  Ερχονται μάσκες σε σχολεία, εκκλησίες
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Γενικευμένη χρήση της μάσκας
Σε καταστήματα και υπηρεσίες - Τέλος εβδομάδας η απόφαση για πανηγύρια

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σχην επόμενη φάση ληψης μέτρων 
για την αποφυγή διασποράς του 
κορωνοϊού πέρασε η κυβέρνηση. 
Η αύξηση του αριθμού των κρου
σμάτων στην Αττική οδήγησε τις 
Αρχές στην απόφαση να κατα
στήσουν από σήμερα υποχρεω
τική τη χρήση μάσκας για όλους 
-εργαζομένους και κοινό- σε κα
ταστήματα λιανεμπορίου, κατα
στήματα τροφίμων (φούρνοι, κρε
οπωλεία, κ.ά.), κομμωτήρια και 
κέντρα αισθητικής, ΔΕΚΟ, τρά
πεζες και γραφεία εξυπηρέτησης 
κοινού. Σε ισχύ παραμένει η υπο
χρέωση χρήσης μάσκας σε ΜΜΜ 
και ταξί, μονάδες υγείας, σούπερ 
μάρκετ, και από εργαζομένους 
στην εστίαση. Η διεύρυνση της 
υποχρεωτικότητας στη χρήση μά
σκας θα συνοδευτεί και με εντα
τικοποίηση των ελέγχων.

Αυτά ανακοίνωσε χθες ο υφυ
πουργός Πολιτικής Προστασίας 
Νίκος Χαρδαλιάς, ο οποίος απηύ- 
θυνε ισχυρή σύσταση για τη χρή
ση μάσκας και σε ανοικτούς χώ
ρους όπου υπάρχει συνωστισμός. 
Αναφορικά με την παράταση ή 
μη της απαγόρευσης των πανη- 
γυριών και πέραν της 31ης Ιου
λίου, ο υφυπουργός σημείωσε ότι 
αυτό θα εξεταστεί στο τέλος της 
εβδομάδας, ανάλογα με τα επιδη- 
μιολογικά δεδομένα. Ξεκαθάρισε 
ότι «αυτή τη στιγμή που συζητάμε, 
είμαστε μακριά από οποιοδήποτε 
τοπικό lockdown».

«Παρά την αύξηση των κρου
σμάτων, η επιδημιολογική εικόνα 
της Ελλάδας είναι καλύτερη από 
άλλες χώρες της Ευρώπης», σημεί
ωσε ο κ. Χαρδαλιάς και πρόσθε- 
σε ότι ο Rt είναι στο 0,4 (αριθμός 
αναπαραγωγής του ιού), όταν το

ανώτατο όριο για τον έλεγχο της 
επιδημίας είναι 1. Τόνισε πάντως 
ότι «αυτό δεν πρέπει να οδηγεί σε 
εφησυχασμό».

Τα χθεσινά 52 νέα κρούσματα 
του SARS-CoV-2 ανεβάζουν τον 
συνολικό αριθμό των περιστατι
κών στην Ελλάδα σε 4.279. Από 
τα νέα περιστατικά τα 11 είναι ει- 
σαγόμενα, 14 εντοπίστηκαν στην 
Αττική, εννέα στη Θεσσαλονίκη, 
από τέσσερα σε Καβάλα, Αχάΐα και 
Λέσβο, από δύο σε Μαγνησία και 
Ημαθία και από ένα σε Χαλκιδική 
και Εύβοια. Χθες κατεγράφη άλλος 
ένας θάνατος λόγω κορωνοϊού. 
Συνολικά τα θύματα της νόσου 
στη χώρα μας είναι 203.

Σχολιάζοντας τα αρκετά κρού
σματα που καταγράφονται στα 
αστικά κέντρα, επεσήμανε πως 
«προφανώς μας ανησυχούν, αλ
λά είναι πλήρως διαχειρίσιμα» και

Χθες, ανακοινώθηκαν 
52 νέα κρούσματα κορω- 
νοϊού, εκ των οποίων 
τα 11 εισαγόμενα.

πρόσθεσε ότι οι Αρχές έχουν πλή
ρη εικόνα για το τι συμβαίνει σε 
κάθε περιοχή. «Αυτό που χρειά
ζεται είναι να μην επιτρέψουμε ο 
όγκος των κρουσμάτων να αυξηθεί 
στον βαθμό που να μην επιτρέπει 
την άμεση ιχνηλάτησή τους» τό
νισε. Οπως ανέφερε ενδεικτικά, 
στην Αττική, τα «ενεργά» κρού
σματα είναι 145, ενώ έχουν τεθεί 
596 άτομα σε καραντίνα ως επαφές 
αυτών. Σε νοσοκομείο νοσηλεύο
νται 36 ασθενείς -εκ των οποίων 8 
διασωληνωμένοι σε ΜΕΘ-, και 109 
είναι σε κατ’ οίκον απομόνωση.

Ο κορωνοϊός 
στην Ελλάδατ—τ~

1.195 2.139
(27,9%) (50%)
σχειιζόμενα σχεχιζόμενα
με ταξίδι από με ήδη γνωστό
το εξωτερικό κρούσμα

1
203
θάνατοι

Τεστ COVID-19 στις πύλες εισόδου της χώρας από την 1η έως τις 26 Ιουλίου

ΕΙΣΗΛΘΑΝ ΣΤΗ ΧΩΡΑ* ΕΛΕΓΧΘΗΚΑΝ ΘΕΤΙΚΑ

1.294.798 171.138 344
άτομα άτομα άτομα

*Από αεροδρόμια, λιμάνια και χερσαία σύνορα

Οι 5 χώρες προέλευσης με τα περισσότερα κρούσματα 

Σερβία 80
69 
68 

27 
9Ην. Βασίλειο

Κρούσματα από 
Ιέως 28 Ιουλίου

174
εντοπίστηκαν στην Αττική

ΠΗΓΗ: Υφυπουργείο Πολιτικής Προστασίας και Διαχείρισης Κρίσεων, ΕΟΔΥ
Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

Τα δύο σενάρια για τα σχολεία
Με μάσκες ενδέχεται να πάνε στο σχολείο οι μαθητές την επόμενη 
σχολική χρονιά. Το υπουργείο Παιδείας δεν αποκλείει τη λύση, ώστε 
να είναι δυνατό τα σχολεία να ανοίξουν (στις 7/9) με όλους τους μα
θητές στην τάξη και όχι εκ περιτροπής, όπως συνέβη από τις 11/5 και 
τη σταδιακή άρση της μαθητικής καραντίνας. Το δεύτερο σενάριο εί
ναι η εκ περιτροπής προσέλευση των μαθητών στο σχολείο. «Κατόπιν 
συζήτησης με την Επιτροπή Υγείας και με βάση τα τωρινά δεδομένα, 
το επικρατέστερο σενάριο είναι τα σχολεία να ανοίξουν με πλήρη 
σύνθεση και με αυξημένα μέτρα προστασίας. Δεν μπορεί τα παιδιά 
να μην πηγαίνουν στο σχολείο. Τα παιδιά θα πρέπει να μάθουν να 
ζουν με τον ιό», είπε η υπουργός Παιδείας Νίκη Κεραμέως.
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1  Η μάσκα προστατεύει αποτελεσματικά και όποιον
τη φοράει

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-07-2020

Επιφάνεια: 266.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η μάσκα προστατεύει 
αποτελεσματικά 
και όποιον τη φοράει
Ανέκαθεν οι ερευνητές γνώριζαν 
ότι οι μάσκες αποτρέπουν τη με
τάδοση αναπνευστικών ιών, προ
στατεύοντας τους γύρω μας. Σή
μερα, καθώς τα κρούσματα του 
κορωνο'ΐού αυξάνονται παγκοσμί- 
ως με την ταχύτητα του φωτός, οι 
ειδικοί υιοθετούν, πλέον, μελέτες 
που υποδεικνύουν ότι η χρήση 
μάσκας δεν είναι απλώς μια αλ- 
τρουιστική πράξη, αλλά προστα
τεύει και τον φέροντα, περιορίζο
ντας σημαντικά τη βαρύτητα των 
συμπτωμάτων και, σε ορισμένες 
περιπτώσεις, αποτρέποντας ολο
κληρωτικά τη λοίμωξη.

Οπως τονίζει η δρ Μάνικα Γκά- 
ντι, λοιμωξιολόγος του Πανεπι
στημίου της Καλιφόρνιας, «τα 
διαφορετικά είδη μάσκας εμπο
δίζουν σε διαφορετικό βαθμό την 
έκθεσή μας στον κορωνοϊό, αλ
λά όλες το πετυχαίνουν. Ακόμα 
και αν κάποια σωματίδια του ιού 
υπερκεράσουν αυτό το φράγμα, η 
ασθένεια θα είναι πολύ πιο ήπια». 
Αυτή, ακριβώς, η τοποθέτηση βρί
σκεται στο επίκεντρο της μελέτης 
της δρος Γκάντι, που δημοσιεύθη- 
κε στην επιθεώρηση Journal of 
General Internal Medicine. Πει
ράματα σε ζώα και παρατηρήσεις 
επί της πανδημίας αποδεικνύουν 
ότι οι «μασκοφόροι» εισπνέουν 
μικρότερο πκό φορτίο, το οποίο 
μπορεί να εξουδετερωθεί από το 
ανοσοποιητικό σύστημα.

Η δρ Λίνσεϊ Μαρ, από το Πα
νεπιστήμιο Virginia Tech, ειδική 
στη μετάδοση των ιών, επικροτεί 
τα συμπεράσματα τονίζοντας ότι 
η θεωρία πως η μάσκα βοηθάει 
στη μείωση της βαρύτητας της 
ασθένειας μοιάζει να ευσταθεί και 
αποτελεί ένα θαυμάσιο επιχείρη-

Δυσάρεστη η μάσκα, όμως η χρή
ση της είναι επιτακτική, για προ
στασία δική μας και ίων άλλων.

μα υπέρ της ευρύτερης χρήσης 
της. Ακόμα και οι αυτοσχέδιες 
υφασμάτινες καλύπτρες προσώ
που μπορούν να σταματήσουν 
ηκά σωματίδια.

Πιο σκεπτική είναι η δρ Νάνσι 
Λιουνγκ, επιδημιολόγος από το 
Πανεπιστήμιο του Χονγκ Κονγκ, 
η οποία επισημαίνει ότι η μελέ
τη της δρος Γκάντι είναι απλώς 
μια θεωρία και η επαλήθευσή της 
επιβάλλει περισσότερες έρευνες. 
Αν και πολλά είναι τα στοιχεία 
που υποδεικνύουν ότι οι μάσκες 
αποτρέπουν τη διασπορά του ιού 
στην κοινότητα, είναι πολύ δύ
σκολο να επαληθευθεί ότι περιο
ρίζουν και τη βαρύτητα της ασθέ
νειας. Οπως και να έχει, οι μάσκες 
δεν συνιστούν απόλυτη προστα
σία, καθώς θα πρέπει ταυτόχρονα 
να τηρούνται και όλα τα υπόλοιπα 
μέτρα κοινωνικής αποστασιοποί
ησης και συστηματικής υγιεινές.
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1  «Φάρμακο» για το ΕΣΥ
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 139.3 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Φάρμακο» 
για το ΕΣΥ

Πρόταση βασισμένη σε 
4 αρχές κατέθεσε η πρό
εδρος του PhRma Innova
tion Forum (PIF) Agata Ja- 
koncic στον υπου ργό Υγεί
ας Βασίλη Κιιάλια στο συ
νέδριο του Economist με 
θέμα «The Silver Tsunami: 
Overcoming the waves of 
an aging population in the 
shadow of Covid-19».
H lc. Jalconcic παρουσίασε 
μία ολιστική προσέγγιση 
που βασίζεται σε 4 αρχές 
προκειμένου να θεσπιστεί 
ένα μοντέρνο και καινοτό- 
μο σύστημα υγείας:
1. Προτεραιότητα στην 
υγεία του πληθυσμού, στη 
δημόσια υγεία και στην 
πρωτοβάθμια περίθαλψη.
2. Ένα ουσιαστικό πλάνο 
για τη μείωση των υγειονο
μικών ανισοτήτων, ειδικά 
αυτών που σχετίζονται με 
κοινωνικο-οικονομικού ς 
παράγοντες.
3. Εισαγωγή πολιτικών που 
στηρίζονται σε δεδομένα.
Η εισαγωγή ψηφιακών λύ
σεων, η εφαρμογή ιατρι
κού φακέλου κάθε πολίτη 
και η χρήση δεδομένων 
ηλεκτρονικής συνταγογρά- 
φησης μπορεί να δημιουρ
γήσουν ένα οικοσύστημα 
δεδομένων προς ανάλυση 
που θα αναδείξουν την Ελ
λάδα ως ένα διεθνές κέντρο 
αριστείας.
4. Μία δυνατή ηγεσία που 
θα εφαρμόσει τις μεταρ
ρυθμίσεις, οι οποίες θα 
ελαχιστοποιήσουν τις στρε
βλώσεις της αγοράς και θα 
προωθήσουν μία προσέγγι
ση που θα έχει στο επίκεν
τρο τον ασθενή και όχι το 
ίδιο το σύστημα.
Σύμφωνα με την κ. Jalcon- 
cic, το εγχώριο ΑΕΠ το 
2020 μπορεί να μειωθεί κα
τά 8%. Χωρίς τον 0ονίά-19 
θα αυξανόταν κατά περί
που 3%. Είναι λοιπόν εύλο
γο να ισχυριστούμε ότι η 
ευρύτερη συνεισφορά των 
καινοτόμων θεραπειών 
στην Ελλάδα μπορεί να αν
τιστοιχεί σε ποσοστό του 
10% του ΑΕΠ. Ένα οικοσύ
στημα βασισμένο σε στοι
χεία, δεδομένα συνταγο- 
γράφησης της ΗΔΙΚΑ, μη
τρώα ασθενών, δεδομένα 
(RWE) και μελέτες πάνω σε 
κλινικές δοκιμές μπορεί να 
δώσει τη δυνατότητα για 
επιλογή πολιτικών βασι
σμένων στη σωστή κατανο
μή των αποθεμάτων και 
στον έλεγχο του όγιτου των 
φαρμάκων. Α.Α.

[S1D:13671763]
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1  Συναγερμός στην Ευρώπη για την αύξηση των
κρουσμάτων

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-07-2020

Επιφάνεια: 1079.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

COVID-19

«Τρέχουν» 
στην κυβέρνηση 
μετά την αύξηση 
των κρουσμάτων 
και τη χαλάρωση...
>}> Επέκταση ιης υποχρεωτικής 
χρήσης μάσκας σε δημόσιες και 
δημοτικές επιχειρήσεις, καταστή
ματα, κέντρα αισθητικής και κομ
μωτήρια.
» ΣΥΡΙΖΑ: Η δημόσια Υγεία δεν 
μπορεί να μετατρέπεται σε πεδίο 
πειραματισμών, παλινωδιών και 
πολιτικών τακτικισμών της κυβέρ
νησης.

Συναγερμός 
στην Ευρώπη
» Καθολική η χρήση μάσκας στη 
Μαδρίτη.
» «Καμπανάκι» από τη UNICEF 
για τον ξεχασμένο κόσμο των φτω
χών εθνών και των παιδιών.

ΣΕΛ. 11-13
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1  Συναγερμός στην Ευρώπη για την αύξηση των κρουσμάτων
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

ΠΑΝΔΗΜΙΑ COVID-19

Συναγερμός στην Ευρώπη 
για την αύξηση των κρουσμάτων
)) Συναγερμό έχει σημάνει στην 
Ευρώπη η αύξηση ίων κρουσμά
των του νέου κορωνοϊού, που δεί
χνει να ακολουθεί τη γενικότερη, 
άκρως ανησυχητική παγκόσμια 
τάση.

Συναγερμό όμως ηχεί και η 
UNICEF για τον ξεχασμένο, «αθέ
ατο» κόσμο των φτωχών εθνών 
και των παιδιών εκεί, που κινδυ
νεύουν άμεσα από την πείνα και 
τον υποσιτισμό λόγω της πανδη
μίας. 47 εκατομμύρια παιδιά υ
πέφεραν από πείνα το 2019. Φέ
τος, λόγω της πανδημίας, ο αριθ
μός τους θα φτάσει τα 52 εκατομ
μύρια. Η διεθνής κοινότητα, οι 
πλούσιες χώρες καλούνται να 
μην μείνουν παθητικοί θεατές σ’ 
αυτό το δράμα.

Αλλά ο αναπτυγμένος κόσμος 
κινείται με τη δική του κεκτημέ- 
νη ταχύτητα και τα πάντα έχουν 
σημείο αναφοράς αυτήν. Η εξά- 
πλωση του ιού, η πίεση που δέχο
νται τα συστήματα Υγείας, η οικο
νομική αβεβαιότητα, η μάχη και 
οι κόντρες συμφερόντων για το 
εμβόλιο παραμένουν οι ρυθμιστές 
της κατάστασης.

Ανοδική καμπύλη 
μολύνσεων

Εί ανοδική καμπύλη των νέων 
μολύνσεων την ώρα που αρκετές 
χώρες, ιδίως του ευρωπαϊκού Νό
του, προσπαθούν να επανεκκινή- 
σουν την τουριστική βιομηχανία 
τους με την ελπίδα να καλύψουν έ
να μέρος της ζημιάς από το πά
γωμα της οικονομικής δραστη
ριότητας τους προηγούμενους 
μήνες, προκαλεί ήδη τις πρώτες 
ενδοευρωπαϊκές τριβές. Η κυβέρ
νηση της Μαδρίτης επικρίνει την 
απόφαση της Βρετανίας να επι
βάλει καραντίνα 14 ημερών στους 
ταξιδιώτες που επιστρέφουν από 
την Ισπανία. Η μεγάλη χώρα του 
ευρωπαϊκού Νότου βλέπει τη φε
τινή τουριστική σεζόν να τινάζε
ται στον αέρα.

Σε κάθε περίπτωση, η έξαρση 
των κρουσμάτων εν μέσω θερι
νής περιόδου διαψεύδει τις προσ
δοκίες που καλλιεργήθηκαν την 
άνοιξη για μια όσο το δυνατόν ε
λεγχόμενη επιστροφή στην κανο
νικότητα, ειδικά μάλιστα όταν οι 
επιστήμονες διαψεύδουν παλιό- 
τερες εικασίες και προειδοποιούν 
ότι ο SARS-CoV-2 δεν συμπερι- 
φέρεται όπως οι ιοί της εποχικής 
γρίπης, αλλά παραμένει το ίδιο 
μεταδοτικός και επικίνδυνος και

Υποχρεωτική από 
σήμερα π καθολική 

χρήσπ μάσκας 
στπ Μαδρίτπ

Οργισμένα 
αντίδρασπ τπς 

Ισπανίας στπν απόφασπ 
του Λονδίνου για 
14ήμερπ καραντίνα

Αντίδρασπ και για 
τπν ταξιδιωτική 

οδπγία τπς Γερμανίας να 
αποφεύγονται ισπανικά 
τουριστικά θέρετρα

Καμπανάκι 
κινδύνου 

από τπ UNICEF 
για τον «αθέατο» κόσμο 
των φτωχών εθνών 
και των παιδιών

το καλοκαίρι.

ΠΟΥ: Δεν είναι γρίπη...
Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υ

γείας ήταν σαφής στις χθεσινές 
προειδοποιήσεις του: η Covid-19 
δεν είναι σαν την εποχική γρίπη, 
είναι μεταδοτική και επικίνδυνη 
και το καλοκαίρι. «Ο κόσμος συ
νεχίζει να σκέφτεται με βάση τις 
εποχές. Αυτό που χρειάζεται να 
κατανοήσουμε όλοι είναι ότι πρό
κειται για έναν νέο ιό, ο οποίος 
συμπεριφέρεται διαφορετικά» υ
πογράμμισε η εκπρόσωπος του 
Οργανισμού Μάργκαρετ Χάρις σε 
διαδικτυακό συνέντευξη Τύπου 
από τη Γενεύη, ζητώντας να υ
πάρξει επαγρύπνηση στην εφαρ
μογή των μέτρων ώστε να επι
βραδυνθεί η εξάπλωση των μο
λύνσεων. Προειδοποίησε επίσης 
ότι η πανδημία του νέου κορω- 
νοϊού δεν εκδηλώνεται κατά κύ
ματα, αλλά είναι στο σύνολό της έ
να μεγάλο κύμα με κάποιες δια
κυμάνσεις. Το καλύτερο που μπο
ρεί να γίνει είναι να αμβλυνθεί η 
καμπύλη μετάδοσης και να παρα- 
μείνει σε χαμηλά επίπεδα με μι
κρές διακυμάνσεις.

Η επιβεβαίωση των παραπάνω

απο την πραγματικότητα εκανε 
τις τοπικές αρχές τής Μαδρίτης 
να προχωρήσουν χθες στη λήψη 
έκτακτων μέτρων. Στο εξής η χρή
ση μάσκας γίνεται υποχρεωτική 
σε όλους τους δημόσιους χώρους, 
εσωτερικούς και εξωτερικούς. Ε
πίσης, τα μπαρ θα κλείνουν στη 1 
π.μ. και οι συναθροίσεις στους ε
ξωτερικούς χώρους των εστιατο
ρίων θα περιορίζονται στα 10 ά
τομα. Οι αρχές συνιστούν επίσης 
οι ιδιωτικές συναθροίσεις στα 
σπίτια να έχουν ως ανώτατο όριο 
τα 10 άτομα. Επιπλέον, καλείται η 
κεντρική κυβέρνηση να αυξήσει 
τους ελέγχους στο αεροδρόμιο της 
πόλης. Η Ισπανία ανέφερε χθες 
905 νέα κρούσματα Covid-19, με 
τα περισσότερα από αυτά να ε
ντοπίζονται στις περιοχές της Κα- 
ταλωνίας, της Αραγονίας και της 
Μαδρίτης. Ο συνολικός αριθμός 
των κρουσμάτων στη χώρα έφτα
σε τα 280.610, αυξήθηκε δηλαδή 
κατά 1.828 σε σχέση με το 24ωρο 
της Δευτέρας.

Παρά την επιδείνωση των επι- 
δημιολογικών χαρακτηριστικών, 
η κυβέρνηση της Μαδρίτης ενο
χλήθηκε ιδιαίτερα από τις αποφά
σεις της Βρετανίας να επιβάλει κα

ραντίνα 14 ημερών σε όλους τους 
ταξιδιώτες που προέρχονται από 
την Ισπανία, και της Γερμανίας, 
που συνέστπσε στους πολίτες της 
να αποφεύγουν τα ισπανικά θέρε
τρα και τις δπμοφιλείς παραλίες ό
που παρατηρείται συνωστισμός.

Ινστιτούτο Robert Koch: 
Μεγάλη ανησυχία

Σημειωτέον ότι το γερμανικό 
Ινστιτούτο Επιδημιολογίας 
Robert Koch σήμανε συναγερμό 
για την αύξηση των κρουσμάτων 
Covid-19 στη Γερμανία κάνοντας 
χαρακτηριστικά λόγο για αιτία 
«μεγάλης ανησυχίας». Ο μέσος ό
ρος των καθημερινών νέων κρου
σμάτων στη χώρα έχει αυξηθεί σε 
557 εδώ και μία εβδομάδα, ενώ 
βρισκόταν κάτω από το όριο των 
350 στα μέσα Ιουλίου. Το γερμα
νικό υπουργείο Εξωτερικών συ
νέστησε στους πολίτες να μην κά
νουν μη αναγκαία ταξίδια στις ι
σπανικές περιοχές της Αραγονίας, 
της Καταλωνίας και της Ναβάρας 
λόγω των υψηλού αριθμού κρου
σμάτων και της επιβολής 
lockdown στις περιοχές αυτές.

Η Ισπανία, η οικονομία της ο
ποίας εξαρτάται ιδιαίτερα από το

τουριστικό ρεύμα από τη βόρεια 
Ευρώπη, βρίσκεται αντιμέτωπη 
με σοβαρό πλήγμα φέτος. Βάσει 
των στοιχείων του 2018, ο τουρι
σμός αντιστοιχεί στο 12,4% του ι
σπανικού ΑΕΠ και στο 12,7% των 
θέσεων εργασίας. Η χώρα έχασε 1 
εκατομμύριο θέσεις εργασίας με
ταξύ Απριλίου και Ιουνίου, στη 
μεγαλύτερη τριμηνιαία πτώση 
στην απασχόληση που έχει κατα
γραφεί ποτέ.

«Άδικεε» οι αποφάσειε 
Βρετανίαε και Γερμανίαε

«Είναι πολύ άδικες διότι δεν βα
σίζονται σε υγειονομικά κριτή
ρια» δήλωσε η Φρανθίνα Αρμεν- 
γκόλ, επικεφαλής της τοπικής κυ
βέρνησης της ιδιαίτερα τουριστι
κής περιοχής των Βαλεαριδών 
Νήσων σχολιάζοντας τις ταξιδιω
τικές οδηγίες των δύο βορειοευ- 
ρωπαϊκών χωρών. «Η απόφαση 
της Βρετανίας δεν έχει λογική ε
ξήγηση» συμπλήρωσε, σημειώνο
ντας ότι το ποσοστό μόλυνσης στο 
ισπανικό αρχιπέλαγος είναι χα
μηλότερο από αυτό του Ηνωμέ
νου Βασιλείου.

Τα σχόλιά της ήταν στο ίδιο μή
κος κύματος με του Ισπανού πρω

θυπουργού Πέδρο Σάντσεθ, που 
κατακεραύνωσε την απόφαση του 
Μπόρις Τζόνσον για επιβολή κα
ραντίνας σε όλους τους ταξιδιώ
τες από την Ισπανία, χαρακτηρί- 
ζοντάς τη «λανθασμένη» ενέργεια. 
Οι τοπικές αρχές της Αραγονίας 
ανακοίνωσαν ότι οι ταξιδιωτικές 
οδηγίες Βρετανίας και Γερμανίας 
συνιστούν «διακρίσεις» και ζήτη
σε από την υπουργό Εξωτερικών 
Αράντσα Γκονθάλεθ Λόγια να εκ- 
δώσει επίσημη διαμαρτυρία.

Οι Βρετανοί είναι η μεγαλύτερη 
ομάδα ξένων τουριστών που επι
σκέπτονται την Ισπανία, με περί
που 18 εκατ. αφίξεις κάθε χρόνο, 
πάνω από το ένα πέμπτο του συ
νολικού αριθμού του τουριστικού 
ρεύματος που δέχεται η χώρα. Ε
ξάλλου, περίπου 11,2 εκατ. Γερμα
νοί επισκέφθηκαν την Ισπανία 
πέρυσι, γεγονός που τους καθιστά 
τη δεύτερη μεγαλύτερη ομάδα 
τουριστών στη χώρα. Σύμφωνα με 
τον Χόρχε Μαριτσάλ, επικεφαλής 
της τουριστικής οργάνωσης 
CEHAT, η βρετανική καραντίνα θα 
μπορούσε να κοστίσει στον ισπα
νικό τουριστικό κλάδο 10 δισ. ευ
ρώ σε απώλεια εσόδων.

Ν. ΚΥΡΙΑΚΙΔΗΣ
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ΕΛΛΑΔΑ Η ΜΑΧΗ 
ΜΕ ΤΟΝ 

COVID-19

52
νέα κρούσματα 
καταγράφηκαν χθες, εκ των 
οποίων τα 11 «εισαγόμενα» 
(4.279 συνολικά)

1.061
άτομα πήραν εξιτήριο 
από νοσοκομεία που 
νοσηλεύτηκαν, ενώ 2.501 
ανάρρωσαν στο σπίτι

ΚΟΚΚΙΝΟΣ ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

Καλύτερα με 
μάσκα, παρά με 
αναπνευστήρα
Σ

ε κατάσταση... κόκκινου συναγερμού 
βρίσκεται η χώρα, καθώς η αύξηση των 
εγχώριων κρουσμάτων κορονοϊού ακο
λουθεί ανησυχητικά ανοδική πορεία, με την 

Αττική να βρίσκεται στο «επίκεντρο» της έξαρ
σης. Χθες, 52 νέα περιστατικά SARS-CoV-2 
δηλώθηκαν στον ΕΟΔΥ, από τα οποία τα 14 
στην Αττική. Η επέκταση της υποχρεωτικής 
χρήσης μάσκας σε περισσότερους κλειστούς 
χώρους ήταν μονόδρομος για την κυβέρνηση. 
Ετσι, από σήμερα η μάσκα είναι υποχρεωτική 
και για το κοινό (πλην των εργαζόμενων) σε 
όλα τα καταστήματα τροφίμων, σε εμπορικά 
καταστήματα, σε ΔΕΚΟ, τράπεζες και λοιπά 
γραφεία εξυπηρέτησης κοινού, σε κομμωτήρια 
και κέντρα αισθητικής.

Υπενθυμίζεται ότι υποχρεωτική ήταν ήδη 
η μάσκα και παραμένει στα σούπερ μάρκετ, 
στους ανελκυστήρες, σε νοσοκομεία, ιατρεία 
και διαγνωστικά κέντρα, όπως και στα μέσα 
μαζικής μεταφοράς και στα ταξί. Ισχυρή παρα
μένει η σύσταση από ειδικούς και κυβέρνηση 
για τη χρήση της μάσκας σε όλους τους άλλους 
κλειστούς χώρους, αλλά και στους ανοιχτούς 
όπου υπάρχει συνωστισμός και δεν μπορούν 
να κρατηθούν αποστάσεις.

«Η αυστηροποίηση της υποχρεωτικής χρήσης 
μάσκας δεν γίνεται για τιμωρητικούς λόγους. 
Γίνεται για το συλλογικό προληπτικά καλό. Γιατί 
ο ιός κυκλοφορεί ανάμεσά μας και οφείλουμε 
να τηρούμε σχολαστικά όλες τις οδηγίες των 
ειδικών, ανάμεσα στις οποίες και η χρήση μά
σκας, με την οποία θα χρειαστεί να μάθουμε να 
ζούμε», τόνισε ο υφυπουργός Πολιτικής Προ
στασίας, Νίκος Χαρδαλιάς, κατά την τακτική 
πλέον ενημέρωση της Τρίτης.

Στην Αττική
Στα 1 74 ανέρχονται τα κρούσματα κορονοϊού 
που έχουν καταγραφεί στην Αττική από την 
1 η Ιουλίου μέχρι και χθες. Ενεργά είναι η συ
ντριπτική τους πλειονότητα, ϊ 45 στον αριθμό, 
σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε χθες στη 
δημοσιότητα ο κ. Χαρδαλιάς. Εξ αυτών, τα 36 
νοσηλεύονται και 109 είναι σε κατ’ οίκον απο
μόνωση. Το 72% των κρουσμάτων στην Αττι
κή είναι σε τρεις συγκεκριμένες περιφερειακές 
ενότητες, μεταξύ των οποίων και το κέντρο, 
και η συντριπτική πλειονότητά τους αφορά συ
γκεκριμένα clusters, δηλαδή συσχετιζόμενα 
μεταξύ τους. Για τα 145 ενεργά κρούσματα που

ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

υπάρχουν στην Αττική, 596 άτομα έχουν τεθεί 
ως στενές επαφές, είτε υψηλού είτε χαμηλού 
κινδύνου, σε απομόνωση.

Την ίδια στιγμή, στη Θεσσαλονίκη είναι ενερ
γά 66 κρούσματα. Από αυτά, οκτώ είναι σε νο
σηλεία και 58 είναι σε κατ’ οίκον απομόνωση. 
Ο υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας επισήμα- 
νε τη σημασία της ιχνηλάτησης, αναφέροντας 
ότι δεν υπάρχει κρούσμα το οποίο η Πολιτική 
Προστασία να μη γνωρίζει πού βρίσκεται.

Η χαλάρωση των πολιτών κρύβεται πίσω 
από την αναζωπύρωση της επιδημίας. Από την 
1 η έως και τις 26 Ιουλίου πραγματοποιήθη
καν από το Συντονιστικό Κέντρο Εποπτείας της 
Αγοράς και Αντιμετώπισης του Παρεμπορίου, 
την Εθνική Αρχή Διαφάνειας και την Ελληνι
κή Αστυνομία 27.427 έλεγχοι, καταγράφηκαν 
860 παραβάσεις (ποσοστό 3,1 %) -οι περισσό
τερες αφορούσαν στη μη χρήση της μάσκας - 
και επιβλήθηκαν 1.004 πρόστιμα συνολικού 
ύψους 284.350 ευρώ, καθώς και διοικητικές 
κυρώσεις αναστολής λειτουργίας 270 ημερών 
συνολικά.

Ρεκόρ
Η χθεσινή, πάντως, ήταν από τις ημέρες 
με καταγραφή «ρεκόρ» στα κρούσματα με 
Covid-1 9. Στον ΕΟΔΥ δηλώθηκαν συνολικά 
52 νέα περιστατικά, από τα οποία τα έντεκα 
είναι «εισαγόμενα». Τα 14 εντοπίστηκαν στην 
Αττική και η γεωγραφική κατανομή των υπό
λοιπων κρουσμάτων έχει ως εξής: Εννέα στη 
Θεσσαλονίκη, από τέσσερα στην Καβάλα, στην 
Αχάία, στη Λέσβο, από δύο σε Μαγνησία και 
Ημαθία και από ένα κρούσμα στη Χαλκιδική 
και στην Εύβοια. Αξίζει να σημειωθεί ότι δύο 
παιδιά χρειάστηκε να νοσηλευτούν στο Παίδων 
«Αγία Σοφία» και το ένα από αυτά αναμένεται 
σήμερα να πάρει εξιτήριο.

Οσον αφορά στα εισαγόμενα κρούσματα, 
και σύμφωνα με τις «υποδείξεις» του καινο- 
τόμου αλγόριθμου EVA που χρησιμοποιείται 
στις πύλες εισόδου της χώρας, από την 1 η 
έως και τις 26 Ιουλίου διεξήχθησαν συνολι
κά στα σημεία εισόδου 1 71.1 38 έλεγχοι σε 
σύνολο 1.294.798 εισερχομένων στη χώρα, 
και τα επιβεβαιωμένα κρούσματα είναι 344. 
Από αυτά, όπως προκύπτει από τα στοιχεία της

145
κρούσματα στην Αττική 

χαρακτηρίζονται ενεργά, εξ αυτών 
36 νοσηλεύονται και 109 είναι 

σε κατ' οίκον απομόνωση

Γενικής Γραμματείας Πολιτικής Προστασίας, 70 
είναι ακόμα ενεργά, 213 έχουν επιστρέφει στη 
χώρα προέλευσης και 61 είναι πλέον μη ενεργά 
και παραμένουν στη χώρα μας. Τέσσερις από 
τις πέντε πρώτες θέσεις στην προέλευση των 
κρουσμάτων εξακολουθούν να καταλαμβάνουν 
φίλες χώρες της Βαλκανικής, δηλαδή Σερβία, 
Ρουμανία, Βουλγαρία και Αλβανία. ■
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344
ταξιδιώτες διαγνώστηκαν 
θετικοί στον κορονοϊό 
κατά την άφιξή τους στην 
Ελλάδα

203
άτομα έχασαν τη ζωή 
τους, 8 νοσηλεύονται 
διασωληνωμένοι,
127 βγήκαν από ΜΕΘ

ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΑ
♦> σε ΔΕΚΟ, 

τράπεζες και 
λοιπά γραφεία 
εξυπηρέτησης 
κοινού,

Φ σε σούπερ μάρ- 
κετ και καταστή
ματα τροφίμων 
(όπως φούρνοι, 
κρεοπωλεία, 
ιχθυοπωλεία, 
ζαχαροπλαστεία 
κ.λπ.).

Μάσκα και 
για τους 
καταναλωτές 
σε καταστήματα 
λιανικού 
εμπορίου και 
τροφίμων.

Φ στα μέσα μαζι
κής μεταφοράς 
και στα ταξί,

Φ στα ασανσέρ,

Φ στα νοσοκομεία, 
στα ιατρεία και 
στα διαγνω
στικά κέντρα,

Φ στα κατα
στήματα 
λιανικής.

Φ στα κομμω
τήρια και 
τα κέντρα 
αισθητικής.

ΣΩΣΤΗ ΧΡΗΣΗ

Φ Πλένουμε τα χέρια μας με 
σαπούνι και νερό ή αλκοολού- 
χο απολυμαντικό χεριών πριν 
αγγίξουμε τη μάσκα.

Φ Πιάνουμε τη μάσκα από τα κορ
δόνια και τα περνάμε πίσω από 
τα αυτιά μας.

Φ Τραβάμε τις πλευρές της μάσκας 
ώστε να καλύψει το κάτω μέρος 
του σαγονιού μας και τη μύτη
μας·___________________________

Φ Αποφεύγουμε να ακουμπάμε τη 
μάσκα όσο τη φοράμε.

Φ Αφαιρούμε τη μάσκα κρατώντας 
τη μόνο από τα κορδόνια.

Φ Την πετάμε στα σκουπίδια εάν 
είναι μιας χρήσης.

Φ Την πλένουμε στους 60ο C με 
απορρυπαντικό και στη συνέ
χεια τη σιδερώνουμε εάν είναι 
υφασμάτινη.
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Π.Ο.Υ: ΚΑΜΙΑ ΧΑΛΑΡΩΣΗ ΤΗ ΘΕΡΙΝΗ ΠΕΡΙΟΔΟ

Α
υστηρή προειδοποίηση κατά 
ίου εφησυχασμού απηύθυνε 
χθες ο Παγκόσμιος Οργανι
σμός Υγείας, τονίζοντας πως ο κο- 

ρονοϊός δεν συμπεριφέρεται όπως η 
εποχική γρίπη και δεν υπάρχουν «κύ
ματα». Οπως σημείωσε, κυβερνήσεις 
και πολίτες στο βόρειο ημισφαίριο δεν 
θα πρέπει να... χαλαρώνουν κατά τη 
θερινή περίοδο, αφού ο ιός δεν είναι 
γρίπη που συνηθίζει να ακολουθεί 
εποχικές τάσεις. «Ο κόσμος συνεχίζει 
να σκέφτεται για τις εποχές. Αυτό που 
χρειάζεται όλοι να κατανοήσουμε εί
ναι ότι αυτός είναι ένας νέος ιός και... 
ότι αυτός συμπεριφέρεται διαφορετι
κά», δήλωσε η εκπρόσωπος του ΠΟΥ 
Μάργκαρετ Χάρις σε διαδικτυακό 
συνέντευξη Τύπου από τη Γενεύη, 
ζητώντας να υπάρξει επαγρύπνηση 
στην εφαρμογή των μέτρων προκει-

□
 ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ

asoutzou@e-typos.com

μένου να επιβραδυνθεί η μετάδοση 
που εξαπλώνεται μέσω μεγάλων 
συναθροίσεων. Οπως τόνισε η ίδια, 
δεν πρόκειται για «κύματα» (πρώτο, 
δεύτερο), αλλά για ένα μεγάλο κύμα, 
με κάποιες διακυμάνσεις. «Το ιδανικό 
είναι το μεγάλο “κύμα” να αμβλυνθεί 
και να παραμείνει σε χαμηλά επίπεδα 
σημειώνοντας μικρές διακυμάνσεις.

Σύγκληση επιτροπής
Εξαιτίας της εξάπλωσης της πανδημί
ας με ολοένα και μεγαλύτερους ρυθ
μούς, ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγεί
ας έχει συγκαλέσει εκ νέου επιτροπή 
εκτάκτων αναγκών έξι μήνες μετά την 
κήρυξη του πλανήτη σε κατάσταση 
εκτάκτου ανάγκης. Η επιτροπή πρό

κειται να συνεδριάσει πιθανότατα 
εντός της εβδομάδας, θα επαναξι- 
ολογήσει την πορεία της πανδημίας 
προκειμένου να δώσει κατάλληλες 
οδηγίες και να εισηγηθεί ενδεχομέ
νως νέα μέτρα σε μια στιγμή όπου η 
πανδημία βρίσκεται ξανά σε έξαρση 
σε αρκετές περιοχές, όπου ο ρυθμός 
μεταδοτικότητας είχε μειωθεί.

Η ταχύτητα εξάπλωσης του ιού εί
ναι ανησυχητική και τα στοιχεία κατα
δεικνύουν πως επί του παρόντος δεν 
έχει περιοριστεί η πανδημία, καθώς τα 
κρούσματα παγκοσμίως ξεπέρασαν 
τα 16 εκατομμύρια, ενώ οι θάνατοι 
έφτασαν τους 660.000. Ενδεικτικό εί
ναι πως χρειάστηκαν 38 ημέρες ώστε 
τα κρούσματα να φτάσουν από τα πέ
ντε στα δέκα εκατομμύρια (στοιχεία 
Πανεπιστημίου Τζον Χόπκινς), ενώ 
24 ημέρες για να εκτοξευτούν από

τα δέκα στα 15 εκατομμύρια. Τη Δευ
τέρα ο γενικός διευθυντής του οργα
νισμού Τέντρος Γκεμπρεγεσιούς έκανε 
λόγο για τη χειρότερη υγειονομική 
κρίση σε παγκόσμιο επίπεδο που έχει 
αντιμετωπίσει ο ΠΟΥ, σημειώνοντας 
πως τις τελευταίες έξι εβδομάδες τα 
κρούσματα έχουν διπλασιαστεί.

Οπως εξήγησε, οι βασικοί πυλώνες 
στη μάχη κατά της πανδημίας είναι 
η πολιτική ηγεσία, η ενημέρωση, η 
δέσμευση στην τήρηση μέτρων και η 
ενεργή συμμετοχή του πληθυσμού. 
Ο επικεφαλής του προγράμματος 
εκτάκτου ανάγκης του ΠΟΥ Μάικ Ράιν 
επανέλαβε πόσο σημαντικό είναι τα 
κράτη να τηρούν αυστηρούς υγει
ονομικούς περιορισμούς και μέτρα 
κοινωνικής αποστασιοποίησης και όχι 
να προσπαθούν να ορίσουν αν αντι
μετωπίζουν νέες εξάρσεις. ■

ΟΙ ΣΥΝΕΠΕΙΕΣ 
ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΣ

16
εκατομμύρια και 
πλέον
τα κρούσματα 
παγκοσμίως

660.000
έχουν φτάσει οι θάνατοι 
από τον κορονοϊό

38
ήμερες χρειάστηκαν 
ώστε τα κρούσματα να 
φτάσουν από τα πέντε 
στα δέκα εκατομμύρια

24
ήμερες χρειάστηκαν 
για να εκτοξευτούν 
από τα δέκα στα 15 
εκατομμύρια
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Επιφάνεια: 2004.4 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΝΩ ΑΠΟ 170 ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ ΤΟΝ ΙΟΥΛΙΟ

Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΕΠΙΣΤΡΕΦΕΙ; 
01 ΜΑΣΚΕΣ ΕΡΧΟΝΤΑΙ $ivinutkfa ki ιινιιιπι ^ >

Ο φόβος για αναζωπύρωση φέρνει αυστηρότερα μέτρα )) } *
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ ΣΤΑ «ΝΕΑ»: «Είμαστε έτοιμοι για δυναμικό ξεκίνημα στα σχολεία»

Χωρίς πανηγύρια τον Δεκαπενταυγουστο ΓΚΙΚΑΣ ΜΑΓΙΟΡΚΙΝΗΣ, ΓΩΓΩ ΤΣΑΜΠΑΑιαξηφισμοί
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1

Ο ΕΦΙΑΛΤΗΣ ΕΠΙΣΤΡΕΦΕΙ

Οι γραμμές άμυνας για την πανδημία
Μέγαρο Μαξίμου: 

Η προσπάθεια 
ισορροπίας 

ανάμεσα σε δυο 
προβληματικά 
άκρα που είναι 

ηυπερχαλάρωση 
και η πρόκληση 

πανικού

ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΔΗΜΟΥ

Τ
α πρώτα βήματα προς τα... 
πίσω, σε νέους περιορισμούς 
δηλαδή, με κυρίαρχο στόχο να 
παραμείνει μπροστά από την πανδη

μία κάνει η κυβέρνηση, έχοντας απο
φασίσει κλιμάκωση των παρεμβάσεων 
της ανύ πάσα στιγμή για τον έλεγχο 
της διασποράς του κορωνοϊού. Ηδη 
το τελευταίο δεκαπενθήμερο 
μια αλυσίδα κινήσεων και έκτακτες 
ή προγραμματισμένες συσκέψεις υπό 
τον Κυριάκο Μητσοτάκη μαρτυρούν 
ότι το Μαξίμου επιδιώκει να ενισχύσει 
τις «γραμμές άμυνας», αγωνιώντας 
την ίδια στιγμή για ισορροπία ανά
μεσα σε δύο προβληματικά άκρα: την 
υπερχαλάρωση και την πρόκληση πα
νικού. Η επιστροφή του υφυπουργού

Πολιτικής Προστασίας Νίκου Χαρ- 
δαλιά στην εβδομαδιαία ενημέρωση 
των πολιτών άνοιξε τελικά - από τη 
δεύτερη κιόλας φορά - τον κόκλο της 
αυστηροποίησης με νέα μέτρα και 
ισχυρές συστάσεις, έπειτα από δύο 
στοχευμένα πρωθυπουργικά καμπα
νάκια. Αρχικά ο Μητσοτάκης έδω
σε εντολή στον κρατικό μηχανισμό 
και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση για 
σαρωτικούς ελέγχους και επιβολή 
προστίμων «χωρίς εκπτώσεις» και 
στη συνέχεια επανήλθε δημοσίως και 
μέσω νέου σποτ στην προειδοποίηση 
ότι «ο κίνδυνος δεν έφυγε». Η κυ
βέρνηση κινείται με δόγμα «τοπικές 
καραντίνες μόνο εφόσον εξαντληθεί 
κάθε άλλο μέσο», ενόσω το γενικό 
lockdown παραμένει κατηγορηματικά 
εκτός κάδρου.

ΕΣΤΙΕΣ ΑΝΗΣΥΧΙΑΣ. Αυτό σημαίνει 
ότι κρατά στο τραπέζι κάθε πιθανό 
μέτρο ή δέσμη μέτρων, ιδίως μπροστά 
στις τρεις μεγαλύτερες εστίες ανησυ
χίας: στον συγχρωτισμό σε κλειστούς 
χώρους, στον συνωστισμό «στα όρθια» 
(μπαρ, πάρτι κ.λπ.) αλλά και στις εκκλη
σίες, δεδομένου ότι αφορούν ομάδες 
υψηλού κινδύνου. Το ίδιο ισχύει και 
για τον τουρισμό, δηλαδή δεν αποκλεί
ονται νέοι αποκλεισμοί ή περιορισμοί 
στα χερσαία σύνορα και στις πτήσεις 
εφόσον χρειαστεί, αν και η μεγαλύτερη 
πηγή προβληματισμού είναι προς το 
παρόν ο εφησυχασμός στο εσωτερικό. 
Ηταν ενδεικτικό το χθεσινό μήνυμα 
του Χαρδαλιά ότι όλες οι αποφάσεις 
«βασίζονται σε πραγματικά δεδομένα 
και κορυφώνονται βήμα βήμα», μετά 
την ανακοίνωση της ευρείας επέκτα

σης του μέτρου υποχρεωτικής χρήσης 
μάσκας σε συνολικά πλέον 10 κλάδους: 
καταστήματα λιανιχής, ΔΕΚΟ - τράπε
ζες - ΟΤΑ, μαγαζιά τροφίμων (φούρνοι, 
κρεοπωλεία, ζαχαροπλαστεία κ.ά.), 
ιατρεία, κομμωτήρια -κέντρα αισθη
τικής, μέσα μαζικής μεταφοράς, ταξί, 
σουπερμάρκετ, ασανσέρ, όπως και για 
τους εργαζομένους στα καταστήματα 
εστίασης.

Ολα δείχνουν ότι είναι θέμα λίγων 
24ώρων η επίσημη ανακοίνωση πως 
θα κυλήσει χωρίς πανηγύρια και ο Αύ
γουστος, δεδομένου ότι σε αυτή την 
κατεύθυνση εκφράζονται ήδη ανοιχτά 
κυβερνητικά στελέχη και επιστήμο
νες, ενώ σε δεύτερο στάδιο αναμέ
νεται συνεννόηση με την Εκκλησία 
για τυχόν λήψη συμπληρωματικών 
μέτρων προστασίας. Το σίγουρο είναι

Στο τέλος της 
εβδομάδας 

αναμένεται να 
ανακοινωθούν 

επιπλέον μέτρα, 
με πρώτο 

την αναστολή 
των πανηγυριών 

και τον Αύγουστο

ΑΣΠΙΔΑ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ

Υποχρεωτική η μάσκα, ανησυχία για τις μολύνσεις
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Α
σπίδα προστασίας στα αστικά 
κέντρα - με επίκεντρο την Αττι
κή και τη Θεσσαλονίκη - βάζει 
η κυβέρνηση σε συνεργασία με το 

επιστημονικό προσωπικό της χώρας, 
κάνοντας από σήμερα υποχρεωτική 
τη χρήση μάσκας σχεδόν στο σύνολο 
των κλειστών χώρων, όπου παρατη- 
ρείται πολυκοσμία. Εν τω μεταξύ, στο 
τέλος της εβδομάδας αναμένεται να 
ανακοινωθούν επιπλέον μέτρα, με 
πρώτο στην ατζέντα την αναστολή 
των πανηγυριών και τον Αύγουστο.

Είναι ενδεικτικό ότι στην Αττική 
έχουν εντοπιστεί 145 κρούσματα 
ενεργά - δηλαδή φορείς του ιού - και 
στη Θεσσαλονίκη ακόμη 66. Υπό τις 
εξελίξεις αυτές βρίσκεται σε πλήρη 
εφαρμογή η επιχείρηση των ιχνηλα- 
τήσεων, με αποτέλεσμα τουλάχιστον 
596 στενές επαφές κρουσμάτων να 
βρίσκονται σε κατ’ οίκον περιορισμό

στην ευρύτερη περιοχή της Αθήνας.
Επιπλέον, 36 ασθενείς νοσηλεύονται 

στα νοσοκομεία αναφοράς της πρωτεύ
ουσας, με το κέντρο της Αθήνας να είναι 
μία από τις τρεις περιφερειακές ενότη
τες που έχει χαρτογραφηθεί ως (προς 
το παρόν, μικρής εντάσεως) «εστία».

«Δεν επιτρέπεται κανένας εφησυ
χασμός. Η αύξηση των κρουσμάτων 
στα αστικά κέντρα, όπως η Αθήνα και 
η Θεσσαλονίκη, αποδεικνύει ότι ο ιός 
είναι ακόμη εδώ. Τρέφεται από κάθε 
λάθος μας» προειδοποίησε κατά τη 
χθεσινή συνέντευξη Τύπου ο υφυ
πουργός Πολιτικής Προστασίας Νίκος 
Χαρδαλιάς.

Αναφορικά με τα «εισαγόμενα» κρού
σματα, ιδιαίτερη έμφαση έδωσε στον 
σύνθετο αλγόριθμο τεχνητής νοημο
σύνης EVA που εντοπίζει εγκαίρως 
εκείνους τους ταξιδιώτες με αυξημέ
νες πιθανότητες να είναι φορείς του 
ιού. Μάλιστα, τις τελευταίες ημέρες η 
προσοχή έχει επικεντρωθεί στις πτή

σεις από Ισπανία, με τα τεστ να έχουν 
διπλασιαστεί.

Παρ’ όλ’ αυτά, ο ίδιος εμφανίστηκε 
καθησυχαστικός επισημαίνοντας ότι 
η κατάσταση είναι απόλυτα διαχει- 
ρίσιμη, γεγονός που επιβεβαιώνεται 
από δυο παραμέτρους - κλειδιά, καθώς 
καθρεφτίζουν την επιδημιολογική πο
ρεία της χώρας.

Ειδικότερα σε ό,τι αφορά τα «ορ
φανά» κρούσματα - δηλαδή, επιβε
βαιωμένες μολύνσεις από άγνωστη 
πηγή -, ο ίδιος διευκρίνισε ότι δεν 
έχουν εξελιχθεί σε πεδίο προβλημα
τισμού. «Υπάρχουν κρούσματα που 
δεν τεκμαίρεται ξεκάθαρα από πού 
προήλθε ο ιός», όμως οι ιχνηλατήσεις 
δεν αφήνουν περιθώριο να ξεφύγει η 
αλυσίδα μετάδοσης. Αλλωστε στόχος 
είναι κανένα κρούσμα να μη λειτουρ
γήσει πολλαπλασιαστικά για τον ιό.

Ο ΔΕΙΚΤΗΣ. Επιπρόσθετα, σε ό,τι 
αφορά τον επιδημιολογικό δείκτη Rt,

δεν έχει ξεπεράσει το 0,4, συνεπώς η 
πορεία της χώρας παραμένει καλή, 
ιδίως δε εν συγκρίσει με τον υπόλοιπο 
κόσμο.

Υπό τα δεδομένα αυτά, η απόφαση 
για υποχρεωτική χρήση μάσκας σε 
κλειστούς, πολυσύχναστους χώρους 
αποτελεί ένα προληπτικό μέτρο σε μια 
κρίσιμη στιγμή για τη χώρα.

Πιο συγκεκριμένα, η χρήση μάσκας 
είναι υποχρεωτική από σήμερα τό
σο για τους εργαζομένους όσο και 
για τους πολίτες σε ΔΕΚΟ, τράπεζες 
και γραφεία εξυπηρέτησης κοινού. 
Επιπλέον, το μέτρο ισχύει για τα κα
ταστήματα τροφίμων (δηλαδή εκτός 
από τα σουπερμάρκετ επεκτείνεται 
σε φούρνους, κρεοπωλεία κ.τ.λ.), σε 
καταστήματα λιανικής καθώς επί
σης και σε κομμωτήρια και κέντρα 
αισθητικής.

Το ίδιο μέτρο παραμένει σε ισχύ 
σε νοσοκομεία, ιατρεία, διαγνωστι
κά κέντρα και γενικότερα σε χώρους
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ότι στο Μαξίμου θέλουν να αποφύ
γουν το παραμικρό στραβοπάτημα 
που θα οδηγούσε σε ξαφνικό όγκο 
κρουσμάτων - πόσω μάλλον νοσηλείας 
- εντός του καλοκαιριού και εν όψει 
του αναμενόμενου δεύτερου κύματος 
το φθινόπωρο.

ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ. «Επιδημιολογικά κι
νούμαστε καλύτερα από άλλες χώρες, 
αλλά δεν έχουμε φοβηθεί να πάρου
με αυστηρά μέτρα από τη στιγμή που 
ίο απαιτούσαν οι συνθήκες» έλεγαν 
κυβερνητικές πηγές - και ως έμμεση 
αναφορά στο θέμα των χώρων λατρείας 
για τους οποίους διατηρείται η ισχυρή 
σύσταση για χρήση μάσκας. Οι ίδιες 
πηγές έδειχναν στη διαρκή ενημέρωση 
του Πρωθυπουργού απευθείας από τον 
Χαρδαλιά, ο οποίος μετέβη χθες στο

Μαξίμου, και τον καθηγητή Σωτήρη 
Τσιόδρα, αλλά και στη συνεχή καταγρα
φή από το μεικτό Παρατηρητήριο για 
τον COVID-19 στοιχείωντου ΕΟΔΥ, της 
Πολιτικής Προστασίας, των υπουργεί
ων Οικονομικών και Εργασίας και του 
Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνω
μόνων (ΣΟΕ). Εξάλλου αυτό ενημερώνει 
τον κυβερνητικό «Μηχανισμό Παρέμβα
σης», με επικεφαλής τον Πρωθυπουργό, 
ο οποίος προχωρά σε λήψη αποφάσεων 
ή ζητάει επιστημονικές εισηγήσεις, 
σε συνεργασία με τρεις υφυπουργούς 
(Ακης Σκέρτσος, Νίκος Χαρδαλιάς, 
Βασίλης Κοντοζαμάνης), τον γενικό 
γραμματέα Συντονισμού Εσωτερικών 
Πολιτικών Θανάση Κοντογεώργη, τον 
Σωτήρη Τσιόδρα και τους επικεφαλής 
του ΕΟΔΥ, της Εθνικές Κεντρικής Αρχής 
Προμηθειών και του ΣΟΕ.

ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΣΕ 2λ ΩΡΕΣ

52 νέα, τα 11 στις πύλες εισόδου
Ραγδαία αύξηση κρουσμάτων καταγράφτηκε το τελευταίο 24ωρο καθώβ 
επιβεβαιώθηκαν 52 νέεε μολύνσεις. Evas ακόμη λόγοβ που εντείνεται η ανησυχία 
σχετικά με τη διασπορά του ιού στην κοινότητα είναι ότι για ακόμη μία ημέρα τα 
κρούσματα στην Αττική είναι περισσότερα από τα εισαγόμενα.
Ειδικότερα και σύμφωνα με τα στοιχεία του Εθνικού Οργανισμού Δημόσιαε Υγειαβ 
(ΕΟΔΥ), ένδεκα κρούσματα εντοπίστηκαν ans πύλεε εισόδου, εκ των οποίων οι 
τέσσερα τουρίστεε προσήλθαν οικειοθελώε για τεστ σε δομέε υγείαε.
Σε ό,τι αφορά την Αττική, ο αριθμόε των νέων επιβεβαιωμένων μολύνσεων παρέμεινε 
διψήφιοβ και χθεβ (συνολικά 14), ενώ ακόμη εννέα περιπτώσειε εντοπίστηκαν στην 
Περιφερειακή Ενότητα Θεσσαλονίκης. Επιπλέον, κρούσματα καταγράφτηκαν σε 
Καβάλα (4), Αχαΐα (4), Λέσβο (4), Μαγνησία (2), Ημαθία (2), Χαλκιδική (1), Εύβοια (1).

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

στην Αθήνα
υγειονομικών υπηρεσιών, σε μέσα 
μαζικής μεταφοράς και ταξί, πλοία και 
αεροπλάνα, με το πρόστιμο για τους 
παραβάτες να παραμένει 150 ευρώ.

Εντούτοις, δεν ελήφθη σχετική 
απόφαση και για τις εκκλησίες, πα
ρά τις αρχικές σκέψεις, όπως είχε 
αποκαλύψει την περασμένη Δευτέρα 
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Στέλι
ος Πέτσας. Η... οπισθοχώρηση αυτή 
οφείλεται, σύμφωνα με τον Χαρδαλιά, 
στο γεγονός ότι από τους ελέγχους 
που έχουν διεξαχθεί στο σύνολο της 
επικράτειας έχει διαπιστωθεί ότι στη 
συντριπτική πλειονότητα τηρούνται 
οι κανόνες προστασίας στους τόπους 
λατρείας.

ΚΑΜΠΑΝΙΑ. Αξίζει να σημειωθεί 
ότι τα περασμένα 24ωρα διεξάγεται 
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης μια 
παράλληλη «καμπάνια» ευαισθητοποί- 
ησης των πολιτών από εγνωσμένους 
επιστήμονες που φωτογραφίζονται

φορώντας μάσκα. Ετσι, εκτός από τον 
καθηγητή Λοιμωξιολογίας Σωτήρη 
Τσιόδρα, τον οποίο ο φωτογραφικός 
φακός αποθανάτισε την περασμένη 
Παρασκευή στο Αρχαίο Θέατρο της 
Επίδαυρου με μάσκα, ο καθηγητής 
της LSE Ηλίας Μόσιαλος στέλνει τις 
τελευταίες ημέρες επίσης ένα ηχηρό 
μήνυμα μέσω του προσωπικού του 
λογαριασμού στο Facebook, όπου 
απεικονίζεται και ο ίδιος με μάσκα.

Αντίστοιχα, ο διεθνούς φήμης γε
νετιστής και πρόεδρος του Εθνικού 
Συμβουλίου Ερευνας, Τεχνολογίας και 
Καινοτομίας Μανώλης Δερμιτζάκης 
ανέβασε χθες στο Facebook σχετική 
φωτογραφία του. «Παρακολουθώ μια 
μικρή συνάντηση σε εσωτερικό χώρο. 
Πάντα να φοράτε μάσκα! Προστατέψτε 
τους άλλους και αφήστε τους άλλους 
να προστατέψουν εσάς. Ας παραμεί
νουμε ψύχραιμοι και να ακολουθούμε 
τις συστάσεις με ευλάβεια, ο πανικός 
δεν είναι καλός σύμβουλος».

Ο Π.Ο.Υ ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΕΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΦΗΣΥΧΑΣΜΟ

Δεν είναι απλά
r r

μια εποχική ίωση
ΤΟΥ ΠΕΡΙΚΛΗ 
ΔΗΜΗΤΡΟΛΟΠΟΥΛΟΥ

Τ
ο βασικό επιχείρημα υπέρ 
της χρήσης της μάσκας 
είναι πως πρέπει να τη 
φοράει κανείς για να προστα

τεύσει τους άλλους. Τώρα, όμως, 
οι ειδικοί λένε πως η μάσκα προ
στατεύει και αυτόν που τη φορά
ει. Μάλιστα, «διαφορετικά είδη 
μάσκας εμποδίζουν τον ιό σε δι
αφορετικό βαθμό, αλλά όλες τον 
εμποδίζουν να εχσέλθει στο ανα
πνευστικό μας σύστημα» όπως 
λέει στους Νιου Γιορκ Τάιμς η 
επιδημιολόγος Μόνικα Γκάντι 
από το πανεπιστήμιο της Καλι- 
φόρνιας, όπου έγινε και η μελέ
τη. Ακόμη όμως και αν κάποια 
σωματίδια του ιού μπορέσουν να 
περάσουν αυτό το φράγμα, λέει 
η ίδια, η νόσος θα εκδηλωθεί με 
πιο ήπια συμπτώματα.

Η μελέτη πρόκειται να δημο- 
σιευθεί στην ιατρική επιθεώρη
ση Journal of General Internal 
Medicine. Στο μεταξύ, οι απώ
λειες για τη βιομηχανία του του
ρισμού υπολογίζονται στα 320

δισεκατομμύρια δολάρια και ο 
Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας 
προειδοποιεί πως ο εφησυχα
σμός μπορεί να έχει συνέπειες 
στον έλεγχο της πανδημίας, ενώ 
επισημαίνει πως ο Covid-19 δεν 
έχει εποχικά χαρακτηριστικά. «Ο 
κόσμος συνεχίζει να σκέφτεται 
για τις εποχές. Αυτό που χρει
άζεται όλοι να κατανοήσουμε 
είναι ότι αυτός είναι ένας νέος 
ιός και... ότι αυτός συμπερι- 
φέρεται διαφορετικά», δήλωσε 
το στέλεχος του οργανισμού 
Μάργκαρετ Χάρις, ζητώντας 
να υπάρξει επαγρύπνηση στην 
εφαρμογή των μέτρων προκειμέ- 
νου να επιβραδυνθεί η μετάδοση 
που εξαπλώνεται μέσω μεγάλων 
συναθροίσεων. Προειδοποίησε 
επίσης να μη σκέφτεται κανείς 
με όρους κυμάτων: «Ενα είναι το 
μεγάλο κύμα. Απλώς έχει διακυ
μάνσεις» εξήγησε.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ. Οι Αρχές πάντως 
έχουν λάβει το μήνυμα ακολου
θώντας πλέον την αντίστροφη 
πορεία στο θέμα της χαλάρωσης 
των περιοριστικών μέτρων. Στην

Αμβέρσα οι Αρχές απαγόρευσαν 
τη νυχτερινή κυκλοφορία, ενώ η 
χρήση της μάσκας έγινε υποχρε
ωτική παντού στη Μαδρίτη. Η 
Ισπανία ωστόσο είναι οργισμένη 
με την απόφαση της Βρετανίας 
να επιβάλει εκ νέου 14ήμερη κα
ραντίνα σε όσους επιστρέφουν 
από την ιβηρική χώρα, μέτρα 
που έλαβε και η Γερμανία χα
λώντας τους πολίτες της να μην 
ταξιδεύουν στην Αραγονία, τη 
Ναβάρα και την Καταλωνία εάν 
δεν είναι απαραίτητο. Ο Ισπανός 
πρωθυπουργός Πέδρο Σάντσεθ 
χαρακτήρισε την απόφαση του 
Λονδίνου «σφάλμα».

Ο Μπόρις Τζόνσον ξεκαθάρισε 
πάντως ότι η κυβέρνησή του θα 
επιβάλει καραντίνα και σε άλλες 
χώρες όπου θα παρατηρηθεί αύ
ξηση των κρουσμάτων. «Φοβάμαι 
ότι αν υπάρξουν ενδείξεις για ένα 
δεύτερο κύμα (της πανδημίας) 
σε άλλες χώρες, είναι πράγματι 
χρέος μας να δράσουμε άμεσα 
και αποφασιστικά και να στα
ματήσουμε τους ταξιδιώτες από 
αυτές τις χώρες από το να μετα
δώσουν τη νόσο εδώ, στο Ηνω
μένο Βασίλειο», είπε ο Τζόνσον. 
Στην πλευρά του Ατλαντικού, ο 
Ντόναλντ Τραμπ εμφανίστηκε 
για δεύτερη φορά με μάσκα, ενώ 
δήλωσε αισιόδοξος πως το εμβό
λιο θα είναι έτοιμο ως το τέλος 
του χρόνου. Μόνο απαισιοδοξία 
ωστόσο προκαλεί η εκτίμηση της 
UNICEF πως η πανδημία θα αυξή
σει κατά 7 εκατομμύρια τα παιδιά 
που υποσιτίζονται.

ΦΡΑΝΚ ΣΝΟΟΥΝΤΕΝ

0 Covid-19 προκαλεί τεκτονικές 
αλλαγές στον σύγχρονο κόσμο

Φρανκ Σνόοουντεν, 
καθηγητήβ Ιστορίαβ 
του πανεπιστημίου 
Yale

«ΤΕΚΤΟΝΙΚΗ» χαρακτηρίζει την αλ
λαγή που προκαλεί στον σύγχρονο 
κόσμο η πανδημία του Covid-19 ο ιστο
ρικός, Φρανκ Σνόουντεν. Ο καθηγητής 
Ιστορίας του Πανεπιστημίου Yale, σε 
μία διαδικτυακό συζήτηση, που θα 
μεταδοθεί σήμερα στο πλαίσιο των 
πρωτοβουλιών της ελληνικής προε
δρίας του Συμβουλίου της Ευρώπης, 
απέναντι στον Covid-19, απαντά στη 
δημοσιογράφο Αλεξάνδρα Φωτάκη, 
για τους υγειονομικούς, οικονομικούς 
και κοινωνικούς κινδύνους της παν
δημίας, την απειλή των ανισοτήτων, 
του λαϊκισμού και του ρατσισμού που 
την ακολουθούν.

Ο Σνόουντεν υπογραμμίζει τις 
επιπτώσεις της πανδημίας στην οι
κονομία, τις κοινωνικές ανισότητες, 
τις ανισότητες μεταξύ Βορρά και Νό
του, αλλά και τον διχασμό στην κοι
νωνία. Τονίζει ότι το χάσμα ανδρών 
και γυναικών εντείνεται, ενώ λόγω 
της πανδημίας έχει αυξηθεί ακόμα 
περισσότερο η φτώχεια, η απειλή της 
διεθνούς πείνας, ενώ σημειώνει ότι 
εγείρονται ερωτήματα και σε σχέση

με τη νομιμότητα των πολιτικών που 
υιοθετήθηκαν, δηλώνοντας ανήσυχος 
καθώς, όπως λέει, «βρισκόμαστε αυτή 
τη στιγμή σε πρώιμο στάδιο». Τονίζει 
μεταξύ άλλων την έλλειψη σεβασμού 
στην επιστήμη, τις επιπτώσεις των 
περικοπών στα δημόσια συστήματα 
υγείας καθώς και την αδυναμία του 
ΠΟΥ για να συντονίσει μία διεθνή 
απάντηση στην πανδημία. Σημειώνει 
την ανάγκη σεβασμού στη φύση, ενώ 
χαρακτηρίζει την εμφάνιση του SARS, 
του Εμπολα και τώρα του Covid-19, 
ως μία τάση που θα συνεχίσει εάν 
δεν υπάρξουν περιβαλλοντικά μέτρα.

Την ανάγκη να υπάρξουν βασικές 
οδηγίες σχετικά με τον τρόπο αντι
μετώπισης αυτής της πανδημίας με 
πλήρη σεβασμό των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, της δημοκρατίας και 
του κράτους δικαίου, υπογραμμίζει 
από την πλευρά του ο αναπληρωτής 
ΥΠΕΞ, Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, τονί
ζοντας ότι μία τέτοια Διακήρυξη που 
θα διασφαλίζει τις αξίες αυτές είναι ο 
στόχος της ελληνικής προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρώπης.



15;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Covid-19 Φουντώνει η πανδημία, εξαιρούν την
εκκλησία

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-07-2020

Επιφάνεια: 1204.84 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Covid-19
ΑΤΟΛΜΗ ΞΑΝΑ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

Φουντώνει

•Τα κρούσματα αυξάνονται 
και η κυβέρνηση επιβάλλει τη 
χρήση μάσκας σε όλους τους 
κλειστούς χώρους πλην των 
ναών, για τους οποίους υπάρχει 
απλή «σύσταση»
• Με «σύσταση» αντιμετωπίζει 
και η Ιερά Σύνοδος την 
κατάσταση

•Οι ειδικοί του υπουργείου 
Υγείας ζητούσαν την 
υποχρεωτική χρήση της μάσκας 
σε όλους τους κλειστούς 
χώρους ανεξαιρέτως
• Η πανδημία στην Ευρώπη: 
σκληραίνει η σύγκρουση 
Βρετανίας-Ισπανίας για τον 
τουρισμό. Νέα μέτρα και 
στη Γερμανία
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ΟΛΟΙ ME ΜΑΣΚΕΣ ΣΕ ΚΛΕΙΣΤΟΥΣ ΧΩΡΟΥΣ ΕΚΤΟΣ ΤΩΝ ΝΑΩΝ

Με δύο μέτρα και
Η κυβέρνηση κάνει πίσω σιην επιβολή ιης υποχρεωτικής 
χρήσης μάσκας στην Εκκλησία και περιορίζεται σε... συστάσεις 
• Εφαρμογή του μέτρου σε καταστήματα λιανικής και υπηρεσίες, 
ΔΕΚΟ, τράπεζες, ιατρεία, δημοτικά καταστήματα, καταστήματα 
τροφίμων, κομμωτήρια και κέντρα αισθητικής, μετά την αύξηση 
των κρουσμάτων

►Των ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ - ΓΙΑΝΝΗ ΜΠΑΣΚΑΚΗ

χαρακτηριστική διστακτικότητα με 
την οποία η κυβέρνηση αντιμετω
πίζει το ζήτημα της Εκκλησίας καθ’ 
όλη τη διάρκεια της πανδημίας έγι
νε και πάλι άκρως ορατή χθες με το 
θέμα της επέκτασης της υποχρέω
σης χρήσης μάσκας και σε άλλους 
κλειστούς χώρους μετά τα άουπερ- 
μάρκετ. Αν και το μέγαρο Μαξίμου 
εξέταζε το ενδεχόμενο να εντάξει 

και τους ναούς στους χώρους αυ
τούς, τελικά έκανε πίσω και τους 
εξαίρεσε από τον υποχρεωτικό 
χαρακτήρα της εφαρμογής του 
μέτρου. Ετσι χθες ανακοινώθη
κε ότι η χρήση μάσκας καθί
σταται από σήμερα υποχρε
ωτική σε πλήθος κλειστών 
χώρων, όπως καταστήματα 
λιανικής και υπηρεσίες, 
ΔΕΚΟ, τράπεζες, ιατρεία, 
δημοτικά καταστήματα, 
καταστήματα τροφί
μων, κομμωτήρια και 
κέντρα αισθητικής, 
αλλά από τη σχετική 
λίστα απουσιάζουν οι 
εκκλησίες.

Η υπαναχώρη
ση της κυβέρνησης 

' πάνω στο ζήτη
μα αποτυπώνεται 
στις δηλώσεις του 
κυβερνητικού εκ
προσώπου Στέλιου 
Πέτσα, ο οποίος, μία 
μέρα πριν, κατά την 
ενημέρωση των πο

δύο σταθμά
λιτικών συντακτών, αναφερόμενος 
στους χώρους που εξετάζονταν για 
την εφαρμογή του μέτρου, είχε κά
νει ρητή αναφορά στους ναούς, δη
λώνοντας ότι «εξετάζεται μετά από 
εισήγηση των ειδικών η περαιτέρω 
υποχρεωτική χρήση μάσκας σε δι
άφορους κλειστούς χώρους, μετα
ξύ των οποίων και εμπορικά κατα
στήματα, ακόμα και το ενδεχόμενο 
χρήσης στις εκκλησίες μας, όπου 
βλέπουμε και εκεί να υπάρχει συγ
χρωτισμός».

Εξαίρεση
Μετά την εξαίρεση των εκκλη

σιών, συνεργάτες του πρωθυπουρ
γού έλεγαν ότι υπάρχει ισχυρή σύ
σταση στους πιστούς να φορούν 
μάσκα, ενώ αναφορικά με τη μη επι
λογή του υποχρεωτικού χαρακτήρα 
έκαναν λόγο για πρακτικό ζήτημα 
σχετικά με την επιβολή του μέτρου 
και των σχετικών προστίμων από 
την αστυνομία μέσα στους ναούς και 
προσέθεταν πως αν κριθεί σε δεύ
τερη φάση ότι χρειάζεται, η κυβέρ
νηση θα προχωρήσει στο να γίνει η 
χρήση μάσκας υποχρεωτική.

Από την πλευρά της Εκκλησίας, 
κύκλοι της Ιεράς Συνόδου έλεγαν 
ότι υπάρχει σύσταση εκ μέρους της 
Εκκλησίας της Ελλάδος -όχι κατ’ 
εντολήν- στους υπευθύνους των 
ναών ώστε οι πιστοί να εισέρχονται 
στις εκκλησίες φορώντας μάσκα, να 
κάνουν χρήση αντισηπτικών και να 
κρατούν τις απαιτούμενες αποστά
σεις.

Με άλλα λόγια η κυβέρνηση επέ- 
λεξε να μεταθέσει την ευθύνη για το 
θέμα στην ίδια την Εκκλησία, την 
ώρα που η εισήγηση των ειδικών 
μιλά για υποχρεωτικό χαρακτήρα 
σε κάθε κλειστό χώρο και άρα και 
στις εκκλησίες. Από το πρώτο δεκα
πενθήμερο του Ιουλίου η Επιτροπή 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου 
Υγείας είχε συστήσει την υποχρε
ωτική χρήση μάσκας σε όλους τους 
κλειστούς χώρους, όπως λένε στην 
«Εφ.Συν.» οι επιδημιολόγοι που

συμμετέχουν στο επιστημονικό 
όργανο που επιβλέπει την πορεία 
της πανδημίας στη χώρα μας. Αιτία 
ήταν η ανοδική πορεία των κρου
σμάτων που έφερε το άνοιγμα του 
τουρισμού, χωρίς μαζικά τεστ και 
προληπτική καραντίνα, σε συνδυ
ασμό με τη διαμόρφωση συνθηκών 
υψηλού συγχρωτισμού λόγω μη 
εφαρμογής των πρωτοκόλλων από 
το κράτος. Η εισήγηση αυτή πραγ
ματοποιήθηκε από τους ειδικούς με 
σκοπό να ανακοπεί η αύξηση της 
κυκλοφορίας του ιού στη χώρα, μας 
λένε. Τότε όμως, η κυβέρνηση είχε 
αποφασίσει και ανακοινώσει την 
υποχρεωτική χρήση μάσκας από 
τις 18 Ιουλίου μόνο για τα σουπερ
μάρκετ, αφήνοντας έξω όλους τους 
υπόλοιπους κλειστούς χώρους και 
φυσικά τις εκκλησίες στις οποίες 
προσέρχονται κυρίως οι ευπαθείς 
στον κορονοϊό - άνω των 60 και με 
προβλήματα υγείας.

Κρουαζιέρες
Τώρα η κυβέρνηση,θορυβημένη 

από την αύξηση των κρουσμάτων 
στα αστικά κέντρα, επεκτείνει την 
υποχρεωτική χρήση μάσκας σε κλει
στούς χώρους, αλλά αφήνει αφύλα
κτες δυο πιθανές εστίες διασποράς 
του κορονοϊού, όπως οι εκκλησίες, 
αλλά και η κρουαζιέρα, που ανοίγει, 
όπως ανακοινώθηκε, από την 1η 
Αυγούστου. Αναφορικά με το θέμα 
των ναών, ήδη από την πρώτη φάση 
της πανδημίας, αν και η κυβέρνη
ση εμφανιζόταν αποφασιστική στη 
λήψη όλων των υπόλοιπων μέτρων, 
είχαμε το ζήτημα των παλινωδιών 
Εκκλησίας και πολιτείας που ήθε
λαν να ρίξουν την ευθύνη για το 
οριστικό κλείσιμο των ναών τη Μ. 
Εβδομάδα η μία στην άλλη. Σήμερα, 
ακόμα και να γίνει τελικά υποχρε
ωτική η μάσκα στις εκκλησίες,' θα 
παραμείνει βέβαια το -πολύ σοβαρό 
για τη μετάδοση του ιού- ζήτημα της 
Θείας Κοινωνίας, για το οποίο η κυ
βέρνηση έχει και πάλι μεταθέσει την 
ευθύνη στην Εκκλησία.
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1  "ΓΙΑΤΡΟΙ"
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 74.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στο προεδρικό μέγαρο, στην επετειακή γιορτή για την 
Αποκατάσταση της Δημοκρατίας τιμήθηκαν και οι για
τροί μαχητές στον αγώνα εναντίον του Covid-19. Αφορμή 
για να ανασύρονται μνήμες και μαρτυρίες. Θυμηθήκαμε 
την ηθοποιό Κίττυ Αρσένη, που φρικτά βασανίστηκε και 
μας άφησε το βιβλίο της «Μπουμηουλίνας 18» (εκδόσεις 
Θεμέλιο), όπου έγραψε:«... μόνο μην τους πεθάνεις, απα
γορεύεται από τον κανονισμό. Δεν θέλουνε μπερδέματα, 
δύσκολες μετά διατυπώσεις. Ξέρω ότι έχουν ένα γιατρό, 
Κιούπη τον λένε, που κρατάει τον σφυγμό και τους λέει 
αν ή όχι να προχωρήσουν. Ξέρει να συνεφέρνει, να δί
νει καρδιοτονωτικά, όταν τους κάνουν ηλεκτροσόκ...». Το 
θέμα είναι αν μετά την αποκατάσταση της Δημοκρατίας 
οι Κιούπηδες, που ήσαν κάμποσοι, συνέχισαν ως ευυπό
ληπτοι λειτουργοί της ιατρικής, στους κόλπους πάντα των 
ιατρικών συλλόγων. Φ.Π.
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1  ΠΟΥ: Ο κορωνοϊός δεν είναι γρίπη
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 818.01 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΙΤΑΛΙΚΟΣ ΣΤΡΑΤΟΣ ΘΑ ΕΠΙΤΗΡΕΙ ΤΗΝ ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ ΤΟΝ ΜΕΤΑΝΑΣΤΗΝ

ΠΟΥ: Ο κορωνοϊός δεν είναι γρίπη
Ο

 κορωνοϊός δεν συμπε- 
ριφέρειαι σαν τη γρίπη 
που συνηθίζει να ακο

λουθεί εποχικές τάσεις, ξεκα
θάρισε ο ΠΟΥ. Ο Παγκόσμιος 
Οργανισμός Υγείας προειδοποί
ησε χθες κατά του εφησυχασμού 
αναφορικά με τη μετάδοση του 
νέου κορονοϊού κατά τη θερι
νή περίοδο του βόρειου ημι
σφαιρίου, λέγοντας ότι ο ιός 
δεν συμπεριφέρεται σαν τη 
γρίπη που συνηθίζει να ακο
λουθεί εποχικές τάσεις. «Ο 
κόσμος συνεχίζει να σκέφτεται 
για τις εποχές. Αυτό που χρει
άζεται όλοι να κατανοήσουμε 
είναι ότι αυτός είναι ένας νέος 
ιός και... ότι αυτός συμπεριφέ- 
ρεται διαφορετικά», δήλωσε η 
Μάργκαρετ Χάρις, σε διαδικτυ
ακά συνέντευξη Τύπου από τη 
Γενεύη, ζητώντας να υπάρξει 
επαγρύπνηση στην εφαρμο
γή των μέτρων προκειμένου 
να επιβραδυνθεί η μετάδοση 
που εξαπλώνεται μέσω μεγά
λων συναθροίσεων. Προει
δοποίησε επίσης να μη σκέ
φτεται κανείς με όρους κυμά
των του κορωνοϊού, λέγοντας: 
«Πρόκειται να είναι ένα μεγάλο 
κύμα. Πρόκειται να έχει κάποιες 
διακυμάνσεις», συμπληρώνο
ντας ότι το καλύτερο είναι να 
αμβλυνθεί και να παραμείνει 
σε χαμηλά επίπεδα σημειώ
νοντας μικρές διακυμάνσεις.

Εντω μεταξύ, η Επιτροπή 
Εκτίμησης Επειγουσών Κατα
στάσεων του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Υγείας θα συνε
δριάσει αυτήν την εβδομάδα, έξι 
μήνες αφότου χαρακτήρισε την 
πανδημία του νέου κορωνοϊού 
«επείγουσα, παγκόσμια υγειονο
μική κατάσταση». «Την Πέμπτη 
συμπληρώνονται έξι μήνες από

την κήρυξη της Covid-19 ως 
κατάστασης υγειονομικής έκτα
κτης ανάγκης παγκόσμιας εμβέ
λειας», υπενθύμισε ο επικεφα
λής του ΠΟΥ, Δρ. Τέντρος 
Αντανόμ Γκεμπρεγέσους, σε 
συνέντευξη Τύπου που παρα
χώρησε μέσω διαδικτύου. Εκεί
νη την ημέρα, στις 30 Ιανουά
ριου, «υπήρχαν λιγότερα από 
100 κρούσματα εκτός της Κίνας 
και κανένας νεκρός», πρόσθε- 
σε. Μέσα σε έξι μήνες, ο νέος 
κορωνοϊός μόλυνε περισσό
τερους από 16 εκατομμύρια 
ανθρώπους. Οι νεκροί είναι 
σχεδόν 650.000 σε όλον τον 
κόσμο, «θα συγκαλέσω την Επι
τροπή αυτήν την εβδομάδα για 
να επανεξετάσουμε την κατάστα
ση», συνέχισε ο Τέντρος, αν και 
δεν υπάρχει καμία αμφιβολία 
ότι θα διατηρηθεί η κατάστα
ση έκτακτης ανάγκης. «Τους 
έξι τελευταίους μήνες ο ΠΟΥ 
εργάστηκε ακατάπαυστα για να 
στηρίξει τις χώρες. Είμαι υπερή
φανος για τον Οργανισμό μας», 
είπε ο Δρ Τέντρος, υπερασπιζό
μενος το έργο του. Αναφέροντας 
τα διάφορα μέτρα που εισηγή- 
θηκε, δήλωσε ότι έγινε «απί
στευτη δουλειά» αλλά πρόσθε- 
σε ότι «έχουμε ακόμη μακρύ και 
δύσκολο δρόμο μπροστά μας». 
Ο ΠΟΥ επικρίθηκε, κυρίως από 
τις ΗΠΑ, επειδή καθυστέρησε 
να κηρύξει κατάσταση έκτακτης 
ανάγκης, δεδομένου ότι ο ιός 
εμφανίστηκε για πρώτη φορά 
στα τέλη Δεκεμβρίου του 2019 
στην Κίνα. Μάλιστα η Ουάσιν- 
γκτον χαρακτήρισε τον Οργανι
σμό «μαριονέτα» που «έχει εξα
γοραστεί» από το Πεκίνο και σης 
αρχές Ιουλίου ανακοίνωσε ότι 
αποσύρεται από τον ΠΟΥ.

Στρατιών στη φύλαξη
Η ιταλική κυβέρνηση απο
φάσισε να χρησιμοποιήσει 
στρατιώτες για την φύλαξη 
των κέντρων, στα οποία μετα- 
φέρονται οι μετανάστες, αμέ
σως μετά την άφιξή τους, θα 
πλαισιώσουν τους καραμπι- 
νιέρους και την τοπική αστυ
νομία, η παρουσία των οποί
ων δεν είναι αρκετή. Η απόφα
ση της υπουργού Εσωτερικών, 
Λουτσιάνα Λαμορτέζε οφείλε
ται στο ότι πάνω από 200 μετα
νάστες απομακρύνθηκαν χθες 
από κτήρια, στα οποία έπρε
πε να παραμείνουν για τουλά
χιστον δυο εβδομάδες λόγω 
προληπτικής καραντίνας. Σχε
δόν όλοι τους βέβαια μετά από 
λίγο μπόρεσαν να εντοπισθούν 
και να επιστρέφουν στα κέντρα 
παραμονής. Στην πραγματικό
τητα τα μέχρι τώρα στοιχεία δεί
χνουν ότι μόνο το 1,5% των

μεταναστών που έφτασαν στην 
Ιταλία τις τελευταίες εβδομά
δες, ήταν θετικοί στον κορω- 
νοϊό. Πολλοί κάτοικοι της Κάτω 
Ιταλίας όμως εκφράζουν έντονη 
ανησυχία και εκπρόσωποι της 
τοπικής αυτοδιοίκησης (κυρίως 
στην Καλαβρία και την Σικελία) 
φοβούνται ότι μπορεί να σημει
ωθεί έξαρση του ρατσισμού.

Δύσκολη η κατάσταση στην 
Λαμπεντούζα
Την ίδια ώρα η κατάσταση 
παραμένει δύσκολη και στο 
μικρό νησί της Λαμπεντούζα. 
Παρά την συνεχή μεταφορά 
μεταναστών στην ξηρά, στο 
κέντρο παραμονής του νησιού 
βρίσκονται ακόμη 832 άνθρω
ποι. Την περασμένη νύχτα 
έφτασαν στο νησί τρεις μικρές 
βάρκες με συνολικά 128 επιβά
τες. Παράλληλα το υπουργείο 
Εσωτερικών της Ρώμης υπό
σχεται ότι πολύ σύντομα θα

σταλεί στα ανοικτά της Σικελί
ας τουλάχιστον ένα πλοίο, το 
οποίο θα μετατραπεί σε πλωτό 
κέντρο για την καραντίνα των 
«απελπισμένων της θάλασσας». 
Η κυβέρνηση Κόντε πάντως 
επιμένει ότι δεν έχει προκό
ψει κατάσταση έκτακτης ανά
γκης σε ό,τι αφορά το σύνο
λο των μεταναστευτικών ρευ
μάτων προς την Ιταλία. Πρέ
πει να σημειωθεί, τέλος, ότι 
οι περισσότερες αφίξεις των 
τελευταίων ημερών δεν πραγ
ματοποιούνται από την Λιβύη 
ή από κάποια άλλη χώρα που 
βρίσκεται σε εμπόλεμη κατά
σταση. Η μεγάλη πλειοψηφία 
των μεταναστών προέρχεται 
από την Τυνησία, εξαπίας της 
βαριάς οικονομικής κρίσης που 
μαστίζει την χώρα.

ΗΠΑ: Σχεδόν 680 θάνατοι
Οι ΗΠΑ κατέγραψαν χθες 
λίγα περισσότερα από 57.000

νέα κρούσματα μόλυνσης από 
τον SARS-CoV-2 και ακόμη 
679 θανάτους εξαπίας της 
COVID-19, σύμφωνα με την 
καταμέτρηση του πανεπιστη
μίου Τζονς Χόπκινς. Ο ημερή
σιος απολογισμός αυτός είναι 
ελαφρώς κατώτερος από εκεί
νους των τελευταίων λίγων 
ημερών. Για δώδεκα συνε
χόμενες ημέρες, ως και προ
χθές Κυριακή, τα νέα επιβεβαι
ωμένα κρούσματα μόλυνσης 
από τον κορωνοϊό ανά 24ωρο 
ξεπερνούσαν τα 60.000 (τις 
τρεις από αυτές ξεπέρασαν τα 
70.000). Στα τέλη της περα
σμένης εβδομάδας, ο αριθ
μός των θανάτων εξαπίας της 
COVID-19 ξεπερνούσε τους 
1.000 για τέσσερις συναπτές 
ημέρες, κάη που είχε να συμ
βεί από τα τέλη του Μαΐου. 
Η ελαφριά μείωση των αριθ
μών που καταγράφηκαν προ
χθές Κυριακή και χθες.

Χεκινάει η τελευταία φάση δοκιμών του εμβολίου ms Moderna
ΠΑΝΤΩΣ, είχαμε και ορισμένα θετικά νέα: Η Moderna Inc ανα
κοίνωσε ότι άρχισε κλινικές δοκιμές τελευταίου σταδίου του 
υποψήφιου εμβολίου ms για την C0VID-19, με την υποστήριξη 
ms αμερικανικής κυβέρνησης, επί 30.000 ενηλίκων που δεν 
έχουν προσβληθεί από τη νόσο. Η κλινική δοκιμή φέρει την 
ονομασία COVE και είναι η πρώτη που πραγματοποιείται στο 
πλαίσιο του σχήματος Operation Warp Speed tns κυβέρνησης 
των ΗΠΑ με στόχο την επιτάχυνση ms ανάπτυξης, παραγωγής 
και διανομής φαρμάκων και εμβολίων κατά της COVID-19. Η 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση των ΗΠΑ υποστηρίζει το πρόγραμ
μα του εμβολίου της Moderna με ένα δισεκατομμύριο δολάρια 
και το έχει επιλέξει ως ένα από τα πρώτα που θα εισέλθουν σε 
ευρεία φάση κλινικών δοκιμών σε ανθρώπους. Κύριος στό
χος των δοκιμών είναι η πρόληψη ms ανάπτυξης συμπτωμά
των ms νόσου C0VID-19, σύμφωνα με την εταιρεία. Η τιμή

της μετοχής της Moderna Inc κατέγραψε άνοδο κατά 11 % πριν 
την έναρξη της συνεδρίασης του χρηματιστηρίου. Οι επιστή
μονες προειδοποιούν ωστόσο ότι τα πρώτα εμβόλια που θα 
διατεθούν στην αγορά δεν θα είναι κατ' ανάγκη τα πιο απο
τελεσματικά ή τα πιο ασφαλή, αναφέρει το ΑΠΕ. Η τεχνολο
γία της Moderna, που βασίζεται στον Λεγόμενο αγγελιοφό
ρο RNA, αποσκοπεί να δώσει στο σώμα τις απαραίτητες γενε
τικές πληροφορίες ώστε να αναπτύξει προληπτικά αντισώ
ματα και να προστατευθεί από τον κορωνοϊό. Η Φάση 1 της 
δοκιμής έδειξε πως το πειραματικό εμβόλιο είναι ασφαλές 
και προκάλεσε αντίδραση του ανοσοποιητικού — δηλαδή τη 
δημιουργία αντισωμάτων για τον κορωνοϊό — στους 45 υγι
είς εθελοντές που συμμετείχαν, γνωστοποίησαν αμερικανοί 
επιστήμονες με ανακοίνωσή τους που δημοσίευσε η επιθεώ
ρηση New England Journal of Medicine.
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1  ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 1033.94 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ
ΊΠΜ ΚΚΕ

Το ΚΚΕ καλεί το λαό να παλέψει μαζί του για δομές 
Υγείας που θα ικανοποιούν τις λαϊκές ανάγκες

Θήβα για τα οξυμένα προβλήματα της Υγείας μίλησε το μέλος του ΠΓ της ΚΕ του ΚΚΕΣε εκδήλωση στη

Μ
ε επιτυχία πραγματοποι
ήθηκε στη Θήβα, την Πέ
μπτη 23/7, η εκδήλωση της 
ΤΕ Θήβας - Οινοφύτων του 
ΚΚΕ για τα οξυμένα προβλήματα 
της Υγείας. Την κεντρική ομιλία 

έκανε ο Γιώργος Μαρίνος, μέ
λος του ΠΓ της ΚΕ του Κόμματος 
και βουλευτής Εύβοιας, ο οποί
ος αναφέρθηκε αναλυτικά στην 
άθλια κατάσταση που επικρατεί 
στα Κέντρα Υγείας και τα νοσο
κομεία της Στερεός Ελλάδας, με 
ευθύνη της κυβέρνησης.

«Οι δημόσιες μονάδες Υγεί
ας λειτουργούν χάρη στη φιλό
τιμη προσπάθεια γιατρών και νο
σηλευτών. Οι συνέπειες των ελ
λείψεων στους ασθενείς και τις 
οικογένειές τους είναι βαριές», 
σημείωσε, καλώντας το λαό να 
καταλογίσει τις βαριές πολιτι
κές ευθύνες και να εντείνει τον αγώνα την επόμενη περίοδο.

Αναλύοντας πιο συγκεκριμένα την κατάσταση ανέφερε για 
το Νοσοκομείο Θήβας, το οποίο άλλωστε επισκέφθηκε αντι
προσωπεία του Κόμματος: «Οι ελλείψεις είναι πολύ μεγάλες 
και η κατάσταση επικίνδυνη. Στο Νοσοκομείο της Θήβας υπη
ρετούν αυτήν τη στιγμή 4 παθολόγοι (ο ένας με σύμβαση και 
δύο άνω των 60 ετών), 3 παιδίατροι (1 με σύμβαση), 1 γενική ι
ατρός, 3 αναισθησιολόγοι, 5 χειρουργοί (1 άνω των 65 ετών, 2 
με σύμβαση, 1 στο Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών), 2 ακτινο
λόγοι (1 με σύμβαση), ενώ δεν υπάρχουν πνευμονολόγοι, λοι- 
μωξιολόγοι και εντατικολόγοι.

Επιπλέον, υπάρχει μακροχρόνια έλλειψη σε νοσηλευτικό 
προσωπικό, καθώς και σε τραυματιοφορείς, προσωπικό κα
θαριότητας, σίτισης και φύλαξης. Ο προϋπολογισμός του νο
σοκομείου από το κράτος για το τρέχον έτος, όπως και για τα 
προηγούμενα; είναι πολύ κάτω των αναγκών».

Αναγκαίο το Νοσοκομείο Θήβας σε μια 
περιοχή με εκατοντάδες εργαζόμενους

Συνεχίζοντας υπογράμμισε: «Η πολιτική υποβάθμισης εί
χε ως αποτέλεσμα να αναπτυχθεί την προηγούμενη δεκαετία 
μια προσπάθεια απαξίωσης της χρησιμότητας του νοσοκομεί
ου, αλλά το ΚΚΕ τονίζει πως η χρησιμότητα και η αναγκαιότη: 
τα του Νοσοκομείου Θήβας είναι αδιαμφισβήτητη για το λαό 
της περιοχής και υπογραμμίζεται ακόμα περισσότερο με την 
εξελισσόμενη πανδημία.

Στον οργανισμό του Νοσοκομείου της Θήβας προβλεπόταν 
λειτουργία ΜΕΘ, αλλά δεν έχει προσληφθεί ποτέ έως τώρα το 
αντίστοιχο εξειδικευμένο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό. 
Στις σημερινές συνθήκες, που διαφαίνεται η αναγκαιότητα για 
λειτουργία της ΜΕΘ, δεν υπάρχει κρατική χρηματοδότηση, η 
εξασφάλιση του εξοπλισμού επαφίεται αποκλειστικά σε σκόρ
πιες "δωρεές" ιδιωτών, χωρίς να υπάρχει σχεδιασμός. Επιπλέ
ον, δεν υπάρχει κέντρο αιμοδοσίας για να καλύπτει βασικές α
νάγκες και αυτό είναι αναγκαίο να γίνει τώρα.

Μιλάμε για ένα νοσοκομείο που καλύπτει τον πληθυσμό μί
ας περιοχής που περιλαμβάνει τη βιομηχανική ζώνη, εκατοντά
δες εργασιακούς χώρους, πολλά εργοστάσια με εργατικά ατυ
χήματα, τμήμα της Εθνικής Οδού Αθηνών - Λαμίας με τροχαία. 
Περιλαμβάνει πληθυσμούς Ρομά, τα camp προσφύγων Θήβας 
και Οινοφύτων, στρατόπεδο και φυλακές.

Η ίδια απαράδεκτη κατάσταση επικρατεί στα Κέντρα Υγεί
ας της περιοχής και τα ιατρεία του ΙΚΑ και στις συνθήκες αυ
τές συνεχίζεται η μεταφορά γιατρών για τη στήριξη του νοσο
κομείου. Προσπαθούν να καλύψουν "τρύπες" και δημιουργούν 
πολλαπλάσιες. Αυτή είναι η πολιτική τους».

Το ΚΚΕ παλεύει μαζί με το λαό
Σε σχέση με τις διεκδικήσεις που προβάλλει το Κόμμα, το 

στέλεχος του ΚΚΕ κάλεσε το λαό να παλέψει για να καλυ
φθούν άμεσα όλα τα κενά του νοσοκομείου με μόνιμο προ
σωπικό, να στελεχωθούν, να εξοπλιστούν και να λειτουρ
γούν σε 24ωρη βάση τα Κέντρα Υγείας Σχηματαρίου, Ερυ
θρών και Θήβας, τα Ιατρεία Οινοφύτων και η ΤΟΜΥ Θήβας. 
Να υποστηριχθεί η πλήρης λειτουργία των Περιφερειακών

Ιατρείων, ειδικά σε απομακρυσμένες περιοχές με πληθυ
σμό μεγάλης ηλικίας, όπως οι Δημοτικές Ενότητες θίσβης 
και Δερβενοχωρίων. Να ικανοποιηθεί τώρα το πάγιο αίτη
μα των υγειονομικών για ένταξη στα ΒΑΕ, όπως υποστη
ρίζει το ΚΚΕ στην πρόσφατη πρόταση νόμου που κατέθε
σε στη Βουλή.

Οπως έίπε, «η ίδια κατάσταση επικρατεί παντού, αφού γενι
κή τάση είναι η εμπορευματοποίηση, η υποχρηματοδότηση και 
υποστελέχωση των νοσοκομείων και των Κέντρων Υγείας. Στη 
Λαμία, στη Χαλκίδα, στη Λιβαδειά, στην Αμφισσα, στο Καρπε
νήσι, για να μιλήσουμε μόνο για τη Στερεά».

Για το Κέντρο Φυσικής Ιατρικής 
και Αποκατάστασης

Στη συνέχεια αναφέρθηκε στο Κέντρο Φυσικής Ιατρικής και 
Αποκατάστασης (ΚΕΦΙΑΠ) Θήβας, που στεγάζεται σε εγκατα
στάσεις οι οποίες εγκαινιάσθηκαν το 2003 δίπλα από το Γενικό 
Νοσοκομείο Θήβας. Οπως είπε, «διαθέτει αξιόλογη υποδομή, 
με πισίνα και ειδική μπανιέρα για κινησιοθεραπεία και άλλες 
μορφές θεραπείας, υπάρχει υποδομή για τη λειτουργία κλινών 
αποκατάστασης κλειστής νοσηλείας. Με τον υπάρχοντα εξο
πλισμό υπάρχει από τεχνικής άποψης η δυνατότητα για την α
ντιμετώπιση πολλών ειδών παθήσεων.

Το Κέντρο αυτό αποτελεί τη μοναδική δημόσια δομή τόσο 
για την υποστήριξη και κατάρτιση Ατόμων με Ειδικές Ανάγκες 
όσο και Φυσική Ιατρική και Αποκατάσταση σε όλη τη Βοιω
τία. Παρ’ όλα αυτά, από την αρχή της λειτουργίας του μέχρι 
και σήμερα οι κυβερνήσεις της ΝΔ, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ το ρήμαξαν. Ειδικά την τελευταία δεκαετία το προσω
πικό του Κέντρου μετριέται στα δάχτυλα του ενός χεριού. Οι 
μοναδικοί εργαζόμενοι είναι ένας φυσίατρος και μία φυσικο- 
θεραπεύτρια.

Τι γίνεται στην πράξη; Εκατοντάδες οικογένειες Ατόμων με 
Ειδικές Ανάγκες στη Βοιωτία ξεζουμίζονται οικονομικά απευ
θυνόμενοι σε υπηρεσίες ιδιωτών, ενώ μεγάλος αριθμός εργα
ζομένων και συνταξιούχων έχουν ανάγκη ιατρικής αποκατά
στασης, ειδικά λόγω των εργατικών "ατυχημάτων" και των ε
παγγελματικών παθήσεων.

Να στελεχωθεί πλήρως τώρα το Κέντρο Αποκατάστασης Θή
βας με μόνιμο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό ώστε να λει
τουργήσει το σύνολο των υποδομών και του εξοπλισμού του 
ως Κέντρο Υποστήριξης Ατόμων με Ειδικές Ανάγκες και Κέ
ντρο Αποκατάστασης ανοικτής και κλειστής νοσηλείας. Να συ
ντηρηθεί πλήρως με κρατική δαπάνη το σύνολο της υποδομής 
και του εξοπλισμού του».

Συνεχίζοντας, υπογράμμισε ότι το Κόμμα παλεύει για κάθε 
πρόβλημα με κριτήριο τις ανάγκες του λαού μας. «Στη δράση 
μας περιλαμβάνουμε την αντιμετώπιση της μόλυνσης του Α
σωπού που προκαλούν η δίψα του κέρδους των βιομηχάνων 
και η πολιτική που υπηρετεί τα συμφέροντά τους. Εντείνου
με την παρέμβαση για τη λήψη ουσιαστικών μέτρων προστα
σίας της υγείας και της ασφάλειας των εργαζομένων στα ερ
γοστάσια, στη βιομηχανική ζώνη. Δεκάδες εργατικά “ατυχήμα
τα", εργοδοτικά εγκλήματα. Οι επαγγελματικές ασθένειες θε
ρίζουν και όλες οι κυβερνήσεις αρνούνται να πάρουν τα ανα
γκαία μέτρα, διαχειρίζονται και διατηρούν την ίδια άθλια κατά

σταση γιατί υπερασπίζονται τα συμφέροντα των επιχειρηματι
ών και αντιμετωπίζουν την προστασία της ζωής της εργατικής 
τάξης ως κόστος».

Η κατάσταση στο σύστημα Υγείας δείχνει 
την ανωτερότητα του σοσιαλισμού

Καταλήγοντας, ο Γ. Μαρίνος στάθηκε στη διέξοδο που προ
τείνει το ΚΚΕ στο λαό, τονίζοντας ότι ο καπιταλισμός δεν μπό
ρεσε και δεν μπορεί να δώσει λύση στο κεντρικό πρόβλημα, 
δεν μπορεί να ικανοποιήσει τις λαϊκές ανάγκες, «το κριτήριο 
του κέρδους είναι ασθένεια που δεν γιατρεύεται κι αυτή είναι 
η βάση που η Υγεία είναι πανάκριβο εμπόρευμα».

Αλλωστε, όπως ανέφερε, «στη διάρκεια της πανδημίας καταρ- 
ρίφθηκαν πολλοί μύθοι. Στις ΗΠΑ μαζί με την κατάρρευση του συ
στήματος Υγείας και τους 160.000 νεκρούς κατέρρευσε το λεγό
μενο "αμερικάνικο όνειρο” και αναδείχθηκε στα μάτια του αμερι
κανικού λαού, στα μάτια των λαών η καπιταλιστική βαρβαρότητα.

Συζητάμε πλατιά, τεκμηριωμένα, με επιμονή και αναδεικνύ- 
ουμε αυτό που βιώνουν ο λαός μας και οι άλλοι λαοί. Το κοινω
νικοοικονομικό σύστημα που στηρίζεται στην εξουσία της α
στικής τάξης και στην καπιταλιστική ιδιοκτησία στα μέσα πα
ραγωγής, το σύστημα που έχει στο κέντρο του το κέρδος των 
καπιταλιστών δεν μπορεί να εξασφαλίσει τα εργατικά - λαϊκά 
δικαιώματα, να καλύψει τις σύγχρονες ανάγκες.

Η υγεία του λαού σε κάβε καπιταλιστική χώρα αντιμετωπίζε
ται ως εμπόρευμα. Αυτό βάζει τη σφραγίδα του στην πρόληψη, 
στην έρευνα για τα εμβόλια και τις θεραπευτικές αγωγές, αυτό 
εκδηλώνεται στην υποχρηματοδότηση των δημόσιων μονάδων 
Υγείας και στις ελλείψεις σε προσωπικό, μέσα και εξοπλισμό».

Στον αντίποδα, «οι κατακτήσεις του σοσιαλισμού στη Σοβι
ετική Ενωση και στις άλλες χώρες της σοσιαλιστικής οικοδό
μησης είναι πολύτιμη παρακαταθήκη και οι κατακτήσεις αυτές 
δεν παραγράφονται από την αντεπανάσταση, τα λάθη και τις 
παραλείψεις, την επιχείρηση συκοφάντησης.

Χιλιάδες μονάδες Υγείας με σύγχρονο εξοπλισμό, με χιλιά
δες γιατρούς και νοσηλευτές στην υπηρεσία του λαού, δείχνο
ντας τα πλεονεκτήματα του νέου κοινωνικοοικονομικού συστή
ματος, του εργατικού κράτους και του κεντρικού σχεδιασμού 
που αντιμετώπισαν την Υγεία ως κοινωνικό αγαθό. Ακόμα και 
η μικρή Κούβα, που βρίσκεται στο στόμα του λύκου, του αμε
ρικανικού ιμπεριαλισμού, σε συνθήκες σκληρού αποκλεισμού, 
έδειξε τα πλεονεκτήματα της εργατικής εξουσίας.

Μπορούν να γίνουν ουσιαστικά βήματα στην οργάνωση και 
τον προσανατολισμό της πάλης, να κατανοηθεί πλατιά ότι κά
θε υποχώρηση οδηγεί στη χειροτέρευση της κατάστασης, ότι 
σήμερα τίθεται επιτακτικά το ζήτημα της ανόδου της απαιτη- 
τικότητας και της' συντονισμένης δράσης. Ζούμε στον 21ο αι
ώνα, τα επιτεύγματα της επιστήμης και της τεχνολογίας προ
σφέρουν μεγάλες δυνατότητες για πρόληψη, προστασία και α
ποκατάσταση των προβλημάτων υγείας, ουσιαστικά μέτρα υγι
εινής και ασφάλειας στους χώρους δουλειάς.

Το ΚΚΕ παλεύει για την κατάργηση της εκμετάλλευσης αν
θρώπου από άνθρωπο, για την οργάνωση της οικονομίας και 
της κοινωνίας με κριτήριο τις σύγχρονες λαϊκές ανάγκες και 
όχι το καπιταλιστικό κέρδος κι αυτό μπορεί να γίνει πράξη με 
την εργατική εξουσία, την κοινωνικοποίηση των οικονομικών 
εργαλείων, των μέσων παραγωγής, με τον κεντρικό σχεδίασμά 
της οικονομίας και των κοινωνικών υπηρεσιών.

Καλούμε το λαό της περιοχής, τους νέους και τις νέες να 
προβληματιστούν παραπέρα για τα δεινά που προκαλεί η σαπί
λα του σημερινού συστήματος και τη μεγάλη σημασία που έχει 
για τη ζωή τους η πολιτική πρόταση του ΚΚΕ για την κοινωνι
κή συμμαχία της εργατικής τάξης, των βιοπαλαιστών αγροτών, 
των επαγγελματιών, να σκεφτούν τη δύναμη που έχουν στα χέ
ρια τους και τη μεγάλη σημασία της πάλης για το σοσιαλισμό».

Σύντομες παρεμβάσεις
Ακολούθησαν σύντομες παρεμβάσεις από την Εύη Πάρλα, νο- 

σηλεύτρια στο Γενικό Νοσοκομείο Θήβας, και την Γιάννα Καντί- 
κα, μέλος του ΔΣ του Ιατρικού Συλλόγου Θήβας. Η Εύη Πάρλα 
αναφέρθηκε στα κενά σε υλικά και προσωπικό που αντιμετώ
πισαν και εξακολουθούν να αντιμετωπίζουν οι εργαζόμενοι του 
νοσοκομείου, οι οποίοι βρίσκονται στην πρώτη νραμμή της μά
χης κατά της πανδημίας, ενώ η Γιάννα Καντίκα στην ανάγκη τα 
δίκαια αιτήματα της κάλυψης όλων των κενών με μόνιμο προ
σωπικό και της επαρκούς χρηματοδότησης όλων των δομών Υ
γείας να γίνουν υπόθεση των μαζικών φορέων της περιοχής.
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1  Διαχείριση με «δεδομένες» τις αξιώσεις του
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Διαχείριση με «δεδομένες» τις αξιώσεις του κεφαλαίου 
και τη διαιώνιση των τεράστιων ελλείψεων
• Η ανακοίνωση για υποχρεωτική χρήση μάσκας σε πολλούς κλειστούς χώρους... 

συνοδεύτηκε από την απόφαση για «άνοιγμα» στη διεθνή κρουαζιέρα!
• «Εκτός κάδρου» τα τεράστια προβλήματα του δημόσιου συστήματος Υγείας

Μ
ε φαινομενικά αντιφατικές κινήσεις, οι οποίες ωστόσο ε
ξηγούνται πλήρως κάτω από το πρίσμα της προσπάθειας 
της να υπηρετήσει στο μέγιστο βαθμό τα κέρδη του κεφα
λαίου, συνεχίζει η κυβέρνηση τη διαχείριση της πανδημίας. 
Ετσι, χτες, την ίδια ώρα που ανακοινώθηκε η απόφαση για υπο
χρεωτική χρήση μάσκας στους περισσότερους κλειστούς χώ

ρους όπου υπάρχει συναλλαγή με κοινό, η κυβέρνηση έσπευσε 
να ανακοινώσει στους μεγάλους επιχειρηματικούς ομίλους της 
διεθνούς κρουαζιέρας ότι «ανοίγει» πρώτη τα λιμάνια της χώ
ρας, παρά τις συνθήκες μεγάλης αύξησης στη διάδοση του κο- 
ρονοϊού διεθνώς...

Την ίδια ώρα, όπως επιβεβαίωσε και η χτεσινή εβδομαδιαία ενη
μέρωση για τον κορονοϊό από τον υφυπουργό Πολιτικής Προστα
σίας, η κυβέρνηση επιχειρεί να βγάλει εντελώς από το «κάδρο» 
την κατάσταση του δημόσιου συστήματος Υγείας. Με αποκλει
στικές αναφορές στις διαχειριστικές δράσεις της Πολιτικής Προ
στασίας και συνεχείς επικλήσεις στην «ατομική ευθύνη», επιχει- 
ρείται να συγκαλυφθούν οι τεράστιες ευθύνες της κυβέρνησης 
και των προκατόχων της για την οριακή κατάσταση στην οποία ε
ξακολουθεί να βρίσκεται το δημόσιο σύστημα Υγείας εξαιτίας της 
πολιτικής της εμπορευματοποίησης και της υποχρηματοδότησης.

Η αύξηση των κρουσμάτων 
δεν ήρθε από το πουθενά

Αναλυτικότερα, όπως ανακοίνωσε χτες ο υφυπουργός Ν. Χαρ- 
δαλιάς, από σήμερα ξεκινά η υποχρεωτική χρήση μάσκας για ό
λους στα καταστήματα λιανικής, σε ΔΕΚΟ, τράπεζες, δημοτικά 
καταστήματα, σε καταστήματα τροφίμων (φούρνοι, κρεοπωλεία, 
ιχθυοπωλεία, ζαχαροπλαστεία κ.λπ.), σε καταστήματα λιανικής, 
καθώς και σε κομμωτήρια και κέντρα αισθητικής. Υπενθυμίζεται 
ότι η χρήση μάσκας είναι επίσης υποχρεωτική στα Μέσα Μαζικής 
Μεταφοράς, στα ταξί και στα σούπερ μάρκετ.

Παραδεχόμενος την αύξηση των κρουσμάτων, επιχείρησε να δι
ασκεδάσει τις εντυπώσεις, λέγοντας ότι «η επιδημιολογική εικόνα 
της χώρας παραμένει σε καλύτερη κατάσταση από πολλές άλλες 
χώρες», λες κι αυτό είναι το ζητούμενο...

Η αύξηση των κρουσμάτων, βέβαια, δεν ήρθε από το πουθε
νά, αλλά από το γεγονός ότι το «άνοιγμα» του Τουρισμού έγινε 
με βάση τις αξιώσεις των μεγάλων επιχειρηματικών ομίλων, με 
απαράδεκτες «εκπτώσεις» στα απαραίτητα μέτρα προστασίας 
για τους εργαζόμενους, τον λαό και τους επισκέπτες της χώρας.

Διαγνωστικός έλεγχος μόνο
για 1 στους 8 επισκέπτες της χώρας

Συσκοτίζοντας αυτήν την πραγματικότητα, ο υφυπουργός πρό
βαλε ως στοιχείο που διασφαλίζει τάχα «ότι το άνοιγμα του του
ρισμού δεν θα θέσει σε κίνδυνο όσα έχουμε πετύχει», τον «ειδικό 
αλγόριθμο EVA» για τους δειγματοληπτικούς ελέγχους στις πύ
λες εισόδου της χώρας.

Ακόμα και τα στοιχεία που δόθηκαν όμως, είναι χαρακτηριστι
κά: Σύμφωνα με τις «υποδείξεις» του «ειδικού αλγόριθμου», από 
την 1η έως και τις 26 Ιούλη διεξήχθησαν συνολικά στα σημεία ει
σόδου της χώρας μόνο 171.138 έλεγχοι σε σύνολο 1.294.798 ει
σερχομένων στη χώρα, δηλαδή ελέγχεται μόνο 1 στους 8 ταξι
διώτες που εισέρχονται από το εξωτερικό (το 13,2%)!

Με δεδομένο ότι τα επιβεβαιωμένα κρούσματα από αυτούς τους 
περιορισμένους ελέγχους είναι 344, γίνεται αντιληπτό ότι τα πραγμα
τικά εισαγόμενα κρούσματα είναι πολύ περισσότερα, γεγονός που α- 
ποτυπώνεται και στα εκατοντάδες επιβεβαιωμένα κρούσματα από 
ανθρώπους που ήρθαν από το εξωτερικό και πήγαν από μόνοι τους 
για να υποβληθούν σε έλεγχο.

Ο ίδιος ο Ν. Χαρδαλιάς, εξάλλου, στην προηγούμενη ενημέρωση είχε 
επιβεβαιώσει ότι η ιχνηλάτηση και στα αυξημένα εγχώρια κρούσματα 
πολύ συχνά δείχνει τελικά συσχέτιση με κρούσμα από το εξωτερικό.

Από κάθε πλευρά, δηλαδή επιβεβαιώνεται ότι αντί να προβλέπεται 
καθολικός προληπτικός έλεγχος από όλους τους επισκέπτες πριν ξε
κινήσουν το ταξίδι τους και αντί να υπάρξει ουσιαστική ενίσχυση των 
ελέγχων στη χώρα, η κυβέρνηση αξιοποιεί τον «ειδικό αλγόριθμο» ως 
«επιστημονική βούλα» για την υποταγή των υγειονομικών πρωτοκόλ
λων στις ανάγκες του κεφαλαίου και στις τεράστιες ελλείψεις προ
σωπικού και πόρων στις αντίστοιχες υπηρεσίες.

Αντίστοιχα, από τη γενική αναφορά για «1.000 τεστ περίπου» κά
θε βδομάδα σε εργαζόμενους στον Τουρισμό - Επισιτισμό σε περι
οχές όπου εντοπίζεται έντονο επιδημιολογικό φορτίο, επιβεβαιώνε
ται ότι οι δεκάδες χιλιάδες εργαζόμενοι αυτών και άλλων σχετιζόμε- 
νων κλάδων σε όλη τη χώρα, που έρχονται σε επαφή με εκατοντάδες 
χιλιάδες ταξιδιώτες, μένουν χωρίς να τους διασφαλίζεται καθολικός 
και επαναλαμβανόμενος προληπτικός έλεγχος.

Συσκοτίζοντας τις τεράστιες ευθύνες της κυβέρνησης για όλα τα 
παραπάνω, όπως και για μια σειρά άλλες κρίσιμες πλευρές (π.χ. το 
συνωστισμό στις συγκοινωνίες, τα ελλιπή μέτρα σε χώρους δουλειάς 
κ.ά.), ο Ν. Χαρδαλιάς σχολίασε την αύξηση των εγχώριων κρουσμάτων, 
αναφέροντας ότι «ο ιός είναι ακόμα εδώ και τρέφεται από κάθε λά
θος μας, κάθε υπόνοια χαλάρωσης», επικαλούμενος τη γνωστή λογι
κή της «ατομικής ευθύνης»...

Αντί για παράδειγμα να απαντήσει στο πώς η κυβέρνηση θα αυξή
σει τα δρομολόγια στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς, ανακοίνωσε ότι 
την ερχόμενη βδομάδα θα ενταθούν οι έλεγχοι σε αυτά για το αν οι 
επιβάτες που είναι υποχρεωμένοι να είναι ο ένας πάνω στον άλλον, 
φοράνε όλοι και όπως πρέπει τη μάσκα τους...

Απαντώντας σε ερώτηση για τους χώρους λατρείας, ανέφερε ότι για 
την ώρα δεν εξετάζεται η λήψη περαιτέρω μέτρων και πως αν προκύ- 
ψει τέτοια ανάγκη θα προηγηθεί συνεννόηση.

Αναφορικά τέλος με τα κρούσματα στα μεγάλα αστικά κέντρα, α
νακοινώθηκε ότι στην Αττική τα ενεργά κρούσματα είναι 145. Από αυ

52 νέα κρούσματα 
σε 9 περιφέρειες

Σύμφωνα με τα στοιχεία του ΕΟΔΥ, 52 είναι τα νέα επιβεβαι
ωμένα κρούσματα, εκ των οποίων 11 εισαγόμενα (7 κατά τους 
ελέγχους που διενεργήθηκαν στις πύλες εισόδου της χώρας, 4 
προσήλθαν αυτοβούλως για έλεγχο), 14 εντοπίζονται στην Ατ
τική, 9 στη Θεσσαλονίκη, από 4 σε Καβάλα, Αχαΐα, Λέσβο, α
πό 2 σε Μαγνησία και Ημαθία, από 1 σε Χαλκιδική και Εύβοια.

Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων ανέρχεται σε 4.279 
(ημερήσια μεταβολή +1,2%).

Αλλος ένας άνθρωπος έχασε τη ζωή του, ανεβάζοντας το 
σύνολο των θανόντων στους 203, με διάμεση ηλικία τα 76 έτη.

8 άνθρωποι νοσηλεύονται διασωληνωμένοι (με διάμεση ηλι
κία τα 56 έτη), ενώ 127 ασθενείς έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ.

Σύμφωνα εξάλλου με την ενημέρωση της Πολιτικής Προ
στασίας, από τα 4.193 κρούσματα που καταγράφηκαν από τις 
25 Φλεβάρη έως τις 26 Ιούλη, τα 429 είναι ενεργά, 1.061 πή
ραν εξιτήριο από νοσοκομεία, ενώ 2.501 ανάρρωσαν κατ’ οίκον.

τά τα 36 νοσηλεύονται και 109 είναι σε κατ’ οίκον απομόνωση, ενώ το 
72% ανήκει σε τρεις συγκεκριμένες Περιφερειακές Ενότητες, μετα
ξύ των οποίων και το κέντρο της Αθήνας.

Στη Θεσσαλονίκη καταγράφονται 66 ενεργά κρούσματα, από τα ο
ποία τα 8 νοσηλεύονται και 58 είναι σε κατ’ οίκον απομόνωση.

«Η πρώτη χώρα που ανταποκρίνεται 
στον κλάδο της κρουαζιέρας....

Κι ενώ τα κρούσματα στη χώρα αυξάνονται, ενώ διεθνώς κατα
γράφεται μεγάλη αύξηση στη διάδοση του κορονοϊού, ο υπουργός 
Τουρισμού X. Θεοχάρης έσπευσε να ανακοινώσει το «άνοιγμα» της 
Ελλάδας στη διεθνή κρουαζιέρα από το Σάββατο 1 Αυγούστου.

Η αρχική προσέγγιση θα γίνεται στα λιμάνια Πειραιά, Ρόδου, Η
ρακλείου, Βόλου, Κέρκυρας και Κατάκολου, ενώ μετά τον πρώ
το ελλιμενισμό τους τα κρουαζιερόπλοια θα έχουν τη δυνατότη
τα να προσεγγίσουν οποιοδήποτε άλλο ελληνικό λιμάνι συμπερι- 
λαμβάνεται στο δρομολόγιό τους.

«Ολα τα κρουαζιερόπλοια είναι ευπρόσδεκτα στην Ελλάδα», α
ναφέρει χαρακτηριστικά ο υπουργός Τουρισμού στην επιστολή του 
προς τη Διεθνή Ενωση Κρουαζιέρας και τα μονοπώλια του κλάδου, 
διαφημίζοντας μάλιστα ότι «η Ελλάδα είναι η πρώτη χώρα που α- 
νταποκρίνεται στον κλάδο της κρουαζιέρας» (!), ενώ προσθέτει 
ότι η τρέχουσα σεζόν «επεκτείνεται έως το τέλος του έτους».

«Οι υγειονομικές διαδικασίες», προσθέτει, «βασίζονται στα δημο
σιευμένα πρότυπα της EE (EU Healthy Gateways), ενώ έχουν προ
σαρμοστεί στην ελληνική νομοθεσία και τα εγχώρια δεδομένα». Το 
ποια είναι αυτά τα... «πρότυπα της ΕΕ» και των «εγχώριων δεδομέ
νων» έχει βέβαια φανεί ήδη από τις αποφάσεις για να μην υπάρξει 
κανένα όριο στην πληρότητα των αεροπλάνων, από τις αντίστοιχες 
αναθεωρήσεις προς τα πάνω των ορίων πληρότητας στην ακτοπλο
ΐα, τους ανεπαρκείς και αποσπασματικούς δειγματοληπτικούς ελέγ
χους στα αεροδρόμια που θα εφαρμοστούν και στα λιμάνια κ.ο.κ.
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1  ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΠΑΙΔΩΝ «ΑΓ. ΣΟΦΙΑ»
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 172.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΠΑΙΔΩΝ 
«ΑΓ. ΣΟΦΙΑ»

ΔΑΚΕ και ΠΑΙΚΕ 
επιχειρούν 
να μπλοκάρουν 
τις αρχαιρεσίες 
του Σωματείου

Στο Νοσοκομείο Παίδων «Αγ. Σο
φία» το Σωματείο έχει ηαραλύσει ε
δώ και χρόνια, με ευθύνη της πλειο- 
ψηφϊας στις προηγούμενες διοικήσεις 
του. Ενώ η θητεία είναι διετής, οι τε
λευταίες αρχαιρεσίες πραγματοποι
ήθηκαν τον Απρίλη του 2016! Σε μια 
προσπάθεια των εργαζομένων να ξε- 
περαστεί αυτή η κατάσταση, ορίστηκε 
προσωρινή διοίκηση με βασικό στό
χο την οργάνωση αρχαιρεσιών, ωστόσο 
ΔΑΚΕ και ΔΗΣΥ (ΠΑΣΚΕ) κατέθεσαν 
προσφυγή επιχειρώντας να τις μπλο
κάρουν. Τα ασφαλιστικά μέτρα εκδι- 
κάζονται αύριο, ενώ η δίκη θα πραγ
ματοποιηθεί στις 19 Οκτώβρη.

Καταγγέλλοντας τη στάση ΔΑΚΕ 
- ΠΑΣΚΕ, η προσωρινή διοίκηση του 
Σωματείου επισημαίνει: «Κάποιοι δεν 
θέλουν νόμιμες αρχαιρεσίες έστω και 
τώρα! (...) Επιδιώκουν να μπλοκάρουν 
την επαναλειτουργία του Σωματείου, 
το οποίο οι ίδιοι είχαν εγκαταλείψειί».

«Είναι ολοφάνερο ότι δεν τους νοιά- 
ζουν καθόλου τα οξυμένα προβλήμα
τα που βιώνουμε στις βάρδιές μας. 
Τόσα χρόνια δεν έκαναν τίποτα για να 
αλλάξει αυτή η κατάσταση», προσθέ
τει η προσωρινή διοίκηση. «Αντικει
μενικά με τη στάση τους διευκόλυναν 
να υλοποιείται η πολιτική των κυβερ
νήσεων ενάντιά μας και φυσικά ήταν 
πάντα με το μέρος της διοίκησης του 
νοσοκομείου».

Σήμερα, «στρέφονται ενάντια στη 
θέληση της πλειοψηφίας των συνα
δέλφων να γίνουν αρχαιρεσίες το γρη
γορότερο, να ζωντανέψει το Σωματείο 
μας, να ξεμπλοκάρει το ταμείο προς το 
συμφέρον των εργαζομένων, να προ
χωρήσουμε από εδώ και πέρα συλλο
γικά και δημοκρατικά!».

Οπως επισημαίνει μάλιστα η προσω
ρινή διοίκηση του Σωματείου, «αντικα- 
ταστατικά και εντελώς άδικα στερού
σαν χρόνια τη δυνατότητα σε εκατο
ντάδες συναδέλφους μας που εργά
ζονται από 2 έως και 20 χρόνια δίπλα 
μας να ενώσουν τη φωνή τους με τη 
φωνή μας».

Καταλήγοντας, καλεί τους εργαζό
μενους να συμβάλουν για «να εκπλη
ρώσουμε το καθήκον που αναλάβα
με για αρχαιρεσίες το Σεπτέμβρη, για 
την ενότητα όλων των εργαζομένων 
του χώρου, για τη δημοκρατική συλ
λογική λειτουργία του συλλόγου μας!».
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1  ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ ΤΟΥ ΚΚΕ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ Για τους
συμβασιούχους εργαζόμενους στο ΓΝ Δράμας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-07-2020

Επιφάνεια: 469.97 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ ΤΟΥ ΚΚΕ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ

Για τους συμβασιούχους 
εργαζόμενους στο ΓΝ Δράμας

να εξασφαλίσει μόνιμη και σταθερή

Από πρόσφατη κινητοποίηση εργαζομένων του ΓΝ Δράμας

Την απαίτηση από την κυβέρνηση 
δουλειά μετέφερε ο Γ. Δελής

Κ
άλεσμα στους συμβασιούχους εργαζόμενους στο Νοσοκο
μείο Δράμας να οργανωθούν και να αγωνιστούν για να ε
πιβάλουν το δικαίωμά τους στη μόνιμη και σταθερή δου
λειά απηύθυνε ο βουλευτής του ΚΚΕ Γιάννης Δελής, κα
τά τη διάρκεια της συζήτησης στη Βουλή, το βράδυ της Δευτέ
ρας, της Επίκαιρης Ερώτησης που κατέθεσε το ΚΚΕ προς τον 

υπουργό Υγείας με τίτλο «Εργαζόμενοι ορισμένου χρόνου στο 
Νοσοκομείο Δράμας».

Η Ερώτηση του Κόμματος, που είχε κατατεθεί μετά την επί
σκεψη κλιμακίου του ΚΚΕ με επικεφαλής τον βουλευτή Γιάννη 
Δελή στο συγκεκριμένο νοσοκομείο, επανακατατέθηκε ως Επί
καιρη καθώς δεν είχε απαντηθεί από το υπουργείο Υγείας. Α
φορούσε 49 συμβασιούχους εργαζόμενους που είχαν προσλη- 
φθεί μέσω ΑΣΕΠ το 2018, οι οποίοι καλύπτουν, όπως διαβεβαί
ωσε και η διοίκηση του νοσοκομείου κατά την επίσκεψη του κλι
μακίου του Κόμματος, πάγιες και διαρκείς ανάγκες στην καθαρι
ότητα, στη φύλαξη και τη σίτιση του νοσοκομείου και οι συμβά
σεις των οποίων λήγουν το Δεκέμβρη του 2020 για τους εργαζό
μενους στην καθαριότητα και τον επόμενο μήνα για τους εργα
ζόμενους στη σίτιση και τη φύλαξη.

Με την Ερώτηση ο βουλευτής του ΚΚΕ ζήτησε από την κυβέρνηση να 
συνεχίσουν να εργάζονται οι εργαζόμενοι αυτοί όχι με το καθεστώς της 
γεμάτης άγχους και αγωνίας επισφαλούς εργασίας, αλλά με μόνιμη και 
σταθερή εργασιακή σχέση και με πλήρη εργασιακά, μισθολογικά και α
σφαλιστικά δικαιώματα.

Στην απάντησή του ο υπουργός Υγείας, Β. Κικίλιας, τάχθηκε υπέρ της 
συνέχισης της εργασιακής ομηρίας των εργαζομένων, επικαλούμενος 
το Προεδρικό Διάταγμα 164/2004, με βάση το οποίο απαγορεύεται η με
τατροπή των συμβάσεων ΙΔΟΧ σε αορίστου χρόνου. Υποστήριξε πως το 
νοσοκομείο δεν μπορεί να καλύψει τις ανάγκες του με μόνιμους υπαλλή
λους που προβλέπει ο Οργανισμός γιατί οι θέσεις αυτές είναι καλυμμέ
νες, αλλά δεν επαρκούν και δήλωσε ότι για το Νοσοκομείο Δράμας αλλά 
και τα υπόλοιπα νοσηλευτικά ιδρύματα που αντιμετωπίζουν το ίδιο πρό
βλημα, η ηγεσία του υπουργείου εξετάζει το ενδεχόμενο σύναψης νέων 
συμβάσεων με προσλήψεις προσωπικού ΙΔΟΧ μέσω ΑΣΕΠ, είτε να προ
χωρήσει σε προσλήψεις επικουρικού προσωπικού από τους πίνακες της 
4ης ΥΠΕ Μακεδονίας και Θράκης.

Μάλιστα, επιχείρησε να ρίξει την ευθύνη στους ίδιους τους εργαζόμε
νους για την κατάσταση που βιώνουν λέγοντας πως «όλες αυτές οι συμ
βάσεις, το γνωρίζετε κι εσείς κι εμείς και οι συγκεκριμένοι συμπολίτες μας 
ότι ήταν ορισμένου χρόνου. Εξαρχής ήξεραν οι εργαζόμενοι ότι υπάρχει 
συγκεκριμένη ημερομηνία λήξης για τις συμβάσεις τους».

Στη δευτερολογία του ο Γιάννης Δελής απάντησε πως η ευθύνη αυτή 
βαραίνει τα αστικά κόμματα και τις κυβερνήσεις καθώς με την πολιτική 
που εφαρμόζουν δεν αφήνουν άλλα περιθώρια στους εργαζόμενους, με 
τις συμβάσεις ορισμένου χρόνου να αποτελούν τη μόνη επιλογή που τους 
απομένει. Παράλληλα, τόνισε πως το συγκεκριμένο Προεδρικό Διάταγμα 
που απαγορεύει τη μετατροπή των συμβάσεων ορισμένου χρόνου σε α
ορίστου βασίζεται στη συνταγματική επιταγή του άρθρου 103, για την ο
ποία το ΚΚΕ κατέθεσε προς ψήφιση διάταξη η οποία θα τροποποιούσε 
και θα καταργούσε τη συγκεκριμένη συνταγματική απαγόρευση, την οποία 
καταψήφισαν τόσο η ΝΔ όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΙΝΑΛ, διατηρώντας 
την ίδια στάση που κράτησαν το 2001, όταν ψηφιζόταν αυτή η διάταξη.

Κλείνοντας, ο βουλευτής του ΚΚΕ, απευθυνόμενος τόσο προς τον υ
πουργό αλλά και συνολικά την κυβέρνηση είπε: «Εν πάση περιπτώσει (...) 
δεν τους αποκαλούσατε όλους αυτούς "ήρωες της πανδημίας"; (...) Πώς 
τους συμπεριφέρεστε, λοιπόν, τώρα; Στα λόγια βέβαια ήρωες, γιατί στην 
πράξη τούς λέτε ότι απολύονται και ότι δεν μπορείτε να κάνετε τίπο
τα γι’ αυτούς.

Απ’ ό,τι καταλαβαίνουμε, και από την απάντησή σας αλλά και από τη συ
νολικότερη πολιτική της κυβέρνησής σας, όπως και της προηγούμενης, η 
οποία βέβαια έχει τεράστιες ευθύνες γι’ αυτήν την κατάσταση που τη συ
ντήρησε και τη διαιώνισε παίζοντας διάφορα παιχνιδάκια, ο μόνος δρόμος 
γι’ αυτούς τους εργαζόμενους είναι να οργανωθούν και να αγωνιστούν για 
να επιβάλουν το δικαίωμά τους στη μόνιμη και σταθερή δουλειά».



23;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σχάση εργασίας στο Νοσοκομείο «ΓΙαπανικολάου»
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 57.2 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σχάση εργασίας 
στο Νοσοκομείο 
«ΓΙαπανικολάου»

Σε συμβολική στάση εργασίας τις 
ώρες 10 - 11 π.μ. και παράσταση δι
αμαρτυρίας στο κτίριο της διοίκησης 
του Νοσοκομείου «Παπανικολάου» 
'αποφάσισε να προχωρήσει αύριο Πέ
μπτη 30 Ιούλη το Σωματείο Εργαζομέ
νων του Νοσοκομείου. Το Σωματείο δι- 
εκδικεί την άμεση αποπληρωμή των 
δεδουλευμένων 7 μηνών για τους 34 
εργαζόμενους της εργολαβικής εται
ρείας «ΤΕΝ», η οποία είχε αναλάβει το 
κομμάτι της σίτισης του Νοσοκομείου.
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1  Προχωράμε στην αξιολόγηση του συστήματος Υγείας
Πηγή: ΛΟΓΟΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 555.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 60

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΒΑΣ. ΚΙ ΚΙΜΑΣ

Προχωράμε στην αξιολόγηση του συστήματος Υγείας
"Το να βάζουμε ταμπέλες και να μένου

με σε μια στείρα αντιπολίτευση με ιδεολο
γήματα, δεν βοηθάει", ανέφερε ο Βασίλης 
Κικίλιας, απαντώντας στην κριτική των 
βουλευτών της αντιπολίτευσης για το νο
μοσχέδιο σχετικά με την ίδρυση Οργανι
σμού Διασφάλισης της Ποιότητας στην 
Υγεία Α.Ε., η συζήτηση του οποίου ολο
κληρώθηκε στην Επιτροπή Παραγωγής και 
Εμπορίου της Βουλής.

Το σχέδιο νόμου υπερψηφίσθηκε επί 
της αρχής στην Επιτροπή Παραγωγής και 
Εμπορίου της Βουλής από τη Νέα Δημο
κρατία, καταψηφίστηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ, 
το ΚΚΕ και το ΜέΡΑ 25, ενώ το ΚΙΝΑΛ και 
η Ελληνική Λύση επιφυλάχθηκαν να τοπο
θετηθούν κατά τη συζήτησή του στην ολο
μέλεια της Βουλής.

Κατά τη συζήτηση, η αντιπολίτευση 
υποστήριξε πως νομική μορφή του ΟΔΙΠΥ, 
ως ανώνυμη εταιρεία, δεν θα έχει τα εχέγ
γυο να ανταποκριθεί στην αποστολή του. 
Απαντώντας, ο Βασίλης Κικίλιας υπενθύμι
σε πως το ίδιο επιχείρημα είχε αναπτυχθεί 
και κατά τη σύσταση του Εθνικού Οργανι
σμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ), αλλά η 
πράξη απέδειξε πόσο σημαντική ήταν αυ
τή η μορφή, ώστε να έχει την ευελιξία που 
χρειάστηκε για την αντιμετώπιση της παν
δημίας.

Ο ΟΔΙΠΥ, είπε ο υπουργός, "θα είναι μια 
Α.Ε. που ο μόνος μέτοχός της είναι το 
υπουργείο Οικονομικών, με δημόσια εξου
σία για να ασκεί έλεγχο και να επιβάλλει 
κυρώσεις όταν χρειάζεται. Θα είναι μια 
Α.Ε. που θα προέρχεται από τα σπλάχνα 
του ελληνικού Δημοσίου και πηγάζει από 
την ανάγκη να προσφέρουμε στον Έλληνα 
ασθενή ποιοτικές υπηρεσίες Υγείας. Θα 
αποτελέσει ένα χρήσιμο εργαλείο στα χέ
ρια του εκάστοτε υπουργού Υγείας".

Ο κ. Κικίλιας αναρωτήθηκε "γιατί είναι 
κακό ο ΟΔΙΠΥ να έχει ως εξωτερικούς 
αξιολογητές καθηγητές Πανεπιστημίου, 
όπως έχουμε την κυρία Κοτανίδου για τις 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, ή τον κ. 
Παναγιωτακόπουλο για να μπορέσουμε να 
ελέγξουμε τις ενδονοσοκομειακές λοιμώ
ξεις...". Αλήθεια, "ποιο είναι αυτό το νεοφι

λελεύθερο και το αόρατο φάντασμα, που 
θα έρθει ως ΟΔΙΠΥ και θα περάσει οριζό
ντια ως Φάντομ πάνω από τη χώρα και θα 
τα διαλύσει όλα... που σας φοβίζει;", ανα
ρωτήθηκε και πρόσθεσε: "Προφανώς θα 
βρούμε τους καλύτερους των καλύτερων, 
σύμφωνα με τις καλές πρακτικές του Πα
γκόσμιου Οργανισμού Υγείας, για να αξιο
λογήσουν όλες τις μονάδες Υγείας μας".

Ο υπουργός επέκρινε τον ΣΥΡΙΖΑ, λέγο
ντας ότι ενώ το υπουργείο άκουσε τις εποι
κοδομητικές προτάσεις που έκανε "σχετι
κά με τον ρόλο του ΟΔΙΠΥ στον στρατηγι
κό σχεδίασμά", και ενώ κοιτάζουμε το πώς 
θα μπορέσει ο οργανισμός αυτός να ελέγ
χει και τις ιδιωτικές δομές Υγείας, "εσείς 
τώρα ανακαλύπτετε άλλες αιτιάσεις για να 
καταψηφίσετε το νομοσχέδιο. Πραγματικά 
τα έχω χάσει με αυτά που ακούω... Αν βρί
σκετε άλλες προφάσεις για να μην ψηφί
σετε το νομοσχέδιο, τότε το κάνετε μόνο 
προς χάριν μικροπολιτικής, και αυτό θεω
ρώ ότι είναι κακός οιωνός", ανέφερε.

Σχετικά με το εάν η κυβέρνηση στηρίζει 
ή όχι τον δημόσιο χαρακτήρα του ΕΣΥ, ο κ. 
Κικίλιας ανέφερε, απευθυνόμενος στην 
αξιωματική αντιπολίτευση, πως "αυτά που 
λέτε εσείς είναι λόγια... Εμείς αποδείξαμε 
στην πράξη, έναν χρόνο και εν μέσω κο- 
ρωνοϊού και πανδημίας, ότι όχι μόνο δεν 
χάθηκε ο δημόσιος χαρακτήρας του ΕΣΥ, 
αλλά το ενισχύσαμε με 5.500 γιατρούς, νο
σηλευτές και λοιπό προσωπικό. Προσθέ
σαμε έξτρα χρηματοδότηση. Βρήκαμε 
κρατικά κεφάλαια, αλλά και με τη βοήθεια 
από ιδιώτες προμηθευτήκαμε αναπνευ
στήρες και κρεβάτια. Προχωράμε σε 1.200 
κλίνες σε ΜΕΘ, που θα υλοποιηθούν εντός 
του έτους. Έχει κατακυρωθεί η σύμβαση 
για τις 50 κλίνες του "Σωτηρία". Προχωρά- 
νε οι 11 κλίνες στο Γενικό Κρατικό...".

Ο εισηγητής της μειοψηφίας, Ανδρέας 
Ξανθός, επέμεινε ότι ο ΟΔΙΠΥ "είναι ένα νε
οφιλελεύθερης κοπής εργαλείο, που υπη
ρετείτο βασικό αφήγημα της κυβέρνησης, 
που θέλει λιγότερο κράτος στην Υγεία και

μεγαλύτερα ανοίγματα σε ιδιώτες επενδυ
τές και ασφαλιστικές εταιρείες". Το αίτη
μα, είπε, για ένα αναβαθμισμένο δημόσιο 
σύστημα Υγείας, "δεν χρειάζεται να το 
αναθέσουμε εργολαβικά σε μία Α.Ε.". Πα
ράλληλα, ζήτησε από τον υπουργό να μην 
επιμείνει στη διάταξη που προβλέπει ότι ο 
πρόεδρος του ΕΟΦ μπορεί να μην είναι 
αποκλειστικής απασχόλησης.

Ο ειδικός αγορητής του ΚΙΝΑΛ, Ανδρέ
ας Πουλάς, εξέφρασε τις σοβαρές επιφυ
λάξεις και τους έντονους προβληματι
σμούς του, λέγοντας πως "οι αντιρρήσεις 
μας δεν είναι μόνο τεχνοκρατικού χαρα
κτήρα, αλλά εδράζονται στην πολιτική 
σκοπιμότητα της ίδρυσης του ΟΔΙΠΥ". 
Εξήγησε, δε, ότι ως Κίνημα Αλλαγής "δεν 
είμαστε σε καμία περίπτωση αντίθετοι με 
την αξιολόγηση, αλλά στο να γίνει ο ΟΔΙ- 
ΠΥ ένα όχημα που θα οδηγήσει στον μα
ρασμό των δημόσιων δομών υγείας με 
πρόσχημα την αξιολόγηση".

Ο ειδικός αγορητής του ΚΚΕ, Γιώργος 
Λαμπρούλης, τόνισε πως "η ίδρυση του 
ΟΔΙΠΥ θα αποτελέσει έναν μηχανισμό επι
τάχυνσης των αντιλαϊκών αναδιαρθρώσε
ων στην Υγεία". Πρόκειται, είπε, "για ένα 
μέτρο κλιμάκωσης της επίθεσης σε βάρος 
της Υγείας του λαού".

Η ειδική αγορήτρια της Ελληνικής Λύ
σης, Μαρία Αθανασίου, ανέφερε πως "το 
παρόν σχέδιο νόμου εγείρει έντονους προ
βληματισμούς, δηλαδή το πώς και τι θα 
ελέγχει ο οργανισμός αυτός, καθώς τα 
όσα περιγράφονται είναι αρμοδιότητες 
που κάλλιστα θα μπορούσαν να καλυ
φθούν από δημόσιους φορείς του υπουρ
γείου Υγείας και τους ελεγκτικούς του μη
χανισμούς.

Ο ειδικός αγορητής του ΜέΡΑ 25, «λέ
ων Γρηγοριάδης, χαρακτήρισε το νομο
σχέδιο "αντισυνταγματικό, το οποίο εμπο
ρευματοποιεί την Υγεία χρησιμοποιώντας 
τον επικοινωνιακό "φερετζέ" ενός δήθεν 
"ανεξάρτητου οργανισμού, που θα αξιολο
γεί δήθεν αμερόληπτα και αντικατοπτρίζει 
πλήρως το όραμα της κυβέρνησης για την 
Υγεία μας, που είναι η παράδοσή της στην 
αγορά".



25;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1   Το υγειονομικό προσωπικό της Κρήτης πρώτο στον
αντιγριπικό εμβολιασμό

Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-07-2020

Επιφάνεια: 93.81 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

■ Το υγειονομικό προσωπικό της Κρήτης πρώτο στον αντιγριπικό εμβολιασμό
Όπως διαβάσαμε στην ιστοσελίδα της 7ης ΥΠΕ, σε ανα
κοίνωση που αναρτήθηκε χθες, η υγειονομική περιφέ
ρεια Κρήτης είναι πρώτη στον αντιγριπικό εμβολιασμό 
του προσωπικού των μονάδων ευθύνης της, για την πε
ρίοδο γρίπης 2019-2020,όιπως προκύπτει από τα στοι
χεία του ΕΟΔΥ.
Το ποσοστό αντιγριπικού εμβολιασμού, του προσωπι
κού νοσοκομείων ανέρχεται σε 48,3% ενώ εκείνο των 
κέντρων υγείας φτάνει το 65,0%.
Γεγονός που αποδεικνύει το αίσθημα ευθύνης και την 
ευαισθησία του υγειονομικού μας προσωπικού, όπως 
αναφέρει εξ άλλου και η διοίκηση της 7ης ΥΠΕ συγχαί

ροντας γιατρούς και νοσηλευτικό προσωπικό καθώς 
και τις διοικήσεις των νοσοκομείων.
Πρώτο πανελλαδικά, πάντα σύμφωνα με τα στοιχεία 
του ΕΟΔΥ, είναι το Γενικό Νοσοκομείο Ηρακλείου «Βενι- 
ζέλειο» με ποσοστό αντιγριπικού εμβολιασμού 89,78%, 
ενώ σε 100% ανέρχεται το ποσοστό εμβολιασμού στο 
Κέντρο Υγείας Ανωγείων.
Όπως έγινε γνωστό ο ΕΟΔΥ κάνει ήδη όλες τις απαραί
τητες ενέργειες για τη διάθεση αντιγριπικών εμβολίων 
αριθμού ίδιου με τον περσινό στις υγειονομικές μονά
δες της χώρας ώστε να καλυφθούν πλήρως οι ανάγκες 
του προσωπικού τους.



26;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Αρχισαν τα μαζικά τεστ για κορονοϊό στη ΔΕΥΑΜΒ
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-07-2020

Επιφάνεια: 253.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αρχισαν τα μαζικά τεστ 
για κορονοϊό στη ΔΕΥΑΜΒ
73 δείγματα ελήφθησαν χθες πρώτη μέρα
της διαδικασίας - Σήμερα αναμένονται τα αποτελέσματα

Η διαδικασία για να υποβληθούν σε προλη
πτικά τεστ για κορονοίο όλοι οι εργαζόμενοι 
της ΔΕΥΑΜ Β ξεκίνησε χθες, αρχής γενομένης 
από το κεντρικό κτίριο της οδού Κωνσταντά. 
Στο συγκεκριμένο κτίριο στεγάζονται τα τα
μεία της επιχείρησης, όλες οι διοικητικές 
υπηρεσίες και η κεντρική διοίκηση. Πρόκειται 
ουσιαστικά για την «καρδιά» της δημοτικής 
επιχείρησης, καθώς καθημερινά προσέρχον
ται στο κτίριο δεκάδες πολίτες, είτε για να εξυ
πηρετηθούν, είτε για να πληρώσουν τους λο
γαριασμούς ύδρευσης και αποχέτευσης.

Τα πιστοποιημένα συνεργεία των γιατρών 
του ιδιωτικού διαγνωστικού κέντρου «Απεικό
νιση» μετέβησαν στο κτίριο και έλαβαν συνο
λικά 73 ρινοφαρυγγικά επιχρίσματα τα οποία 
θα ελεγχθούν για κορονοίο. Σύμφωνα με πλη
ροφορίες τα αποτελέσματα του ελέγχου για 
αυτά τα πρώτα δείγματα αναμένεται να εκδο- 
θούν σήμερα Τετάρτη.

Ο προληπτικός έλεγχος θα συνεχιστεί σήμε
ρα στο προσωπικό της ΔΕΥΑΜΒ στις εγκατα

στάσεις της Χατζηαργύρη, όπου επίσης θα με
ταβούν για να υποβληθούν σε τεστ οι εργαζό
μενοι στον Βιολογικό Καθαρισμό.

Μετά το πέρας της χθεσινής δειγματολη
ψίας στο κεντρικό κτίριο της ΔΕΥΑΜΒ ο πρό
εδρος της επιχείρησης Γιώργος Τόρης, ο 
οποίος επίσης υποβλήθηκε σε έλεγχο, υπο
γράμμισε σε δηλώσεις του, πως η απόφαση 
να γίνει προληπτικά έλεγχος σ' όλο το προσω
πικό υπαγορεύτηκε από την ανάγκη να δια
σφαλιστεί αφενός η ατομική υγεία του κάθε 
υπαλλήλου και αφετέρου να προστατευθεί η 
δημόσια υγεία, καθώς η ΔΕΥΑΜΒ είναι μία 
υπηρεσία την οποία καθημερινά επισκέπτον
ται δεκάδες πολίτες για διάφορες συναλλα
γές.

«Πρέπει να περιορίσουμε στο ελάχιστο το 
όποιο ενδεχόμενο υφίσταται διασποράς του 
ιού. Οφείλουμε να προστατέψουμε όσο μπο
ρούμε την τοπική κοινωνία από την επέκταση 
του κορονοϊού», συμπλήρωσε προς αυτή την 
κατεύθυνση ο κ. Τόρης.

Η διαδικασία λήψης επιχρισμάτων για κορονοϊό στο προσωπικό της ΔΕΥΑΜΒ ξεκίνησε 
χθες από το κεντρικό κτίριο της οδού Κωνσταντά, όπου ελήφθησαν συνολικά 73 δείγματα
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